
 مدیران دولت نهم و دهم به دنبال 
حضور موثر درقدرت 

گزینه اصلی 
احمدی نژادی ها برای 

ریاست مجلس کیست؟ 
حدود دو هفته مانده بــه آغاز کار مجلس یازدهم 
اختلافات گروه های اصولگرا بالا گرفته است. کار 
به جدال توئیتری هم رسیده است. بیشتر اختلافات 
بر ســر انتخاب محمدباقر قالیباف به عنوان رئیس 
مجلس اســت. اکثریــت اصولگرایــان تمایل به 
انتخــاب او دارند اما جبهه پایــداری مخالف این 
انتخاب اســت با این حال قدرت مقابله نیز ندارد. 
در سوی دیگر گروهی تازه از اصولگرایان در حال 
قدرت گرفتن اند که می توانند در تحولات مجلس 
آینده موثر باشند. محوریت این گروه مقامات دولت 
احمدی نژاد هستند. اصولگرایانی که این روز ها در 
رسانه ها مشــهور به »احمدی نژادی های« مجلس 
آینده شــده اند. در انتخابات مجلس 8 عضو کابینه 
دولت نهم و دهم، 9 استاندار، تعداد قابل توجهی از 
معاونان وزرا، فرمانداران و مدیران دوره احمدی نژاد 

رای آوردند....

بررسی صبح امروز از مفید یا مضر بودن 
گندزدایی مدارس:

بازی با مجهولات 

گفت وگوی صبح امروز با كارشناس امور 
سينمايي و سمعی و بصری اداره فرهنگ 

و ارشاد اسلامي مشهد؛

»پنج نشسته« راهی 
مسابقه بین المللی 

ساتریکون لهستان شد

استاندار خراسان رضوی تاکید کرد:

حمایت ستاد تدبیر از 
اشتغال و توسعه اقتصاد 

خداحافظی ناگهانی خداداد از فوتبال

وقتی غزال 
اشک ریخت

در جلسه شورای شهر مشهد 
 تصویب شد:

افزایش کرایه تاکسی از 
15 تا 45 درصد 

تحلیل روز

گزارش ویژه

گزارش ویژه

در این شماره می خوانید
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در روزهای که بحث انتخابات هیات رئیســه مجلس یازدهم 
داغ است و بازار لابی ها شلوغ شده است، سکوت و بی خبری 
از زنان پارلمان آینــده و نقش آنها در این انتخابات و رقابت، 

تعجب برانگیز شده است.
شــیرین جمشــیدیان/ حضور کمی زنان در مجلس شورای 
اســامی رو به افزایش اســت.از مجالس اول، دوم و ســوم 
مجلس که تنها ۴ کرسی سهم زنان شد عبور کنیم، فراکسیون 
زنان در مجلس چهارم ۹ عضو، در مجلس پنجم ۱۴ عضو و در 
مجالس ششم و هفتم ۱۳ عضو داشتند. این روند اما به یکباره 
منفی شــد و در مجلس هشتم ۸ نماینده و در مجلس نهم ۹ 
نماینده زن حضور داشتند. مجلس دهم اما رکورد را شکست و 
شاهد بیشترین حضور زنان در مجلس بودیم و تعداد نمایندگان 
زن مجلس به ۱۷ نفر رسید که ۱۳ نفر در مرحله اول و چهار 

نفر نیز در مرحله دوم انتخاب شدند.
در مرحله اول انتخابات مجلس یازدهم هم ۱۷ زن به مجلس 
راه یافتنــد که یک نفر-فاطمه رهبر-  بر اثر ابتا به کرونا در 
گذشت. اگر فاطمه آجرلو که از حوزه انتخابیه کرج به مرحله 
دوم رقابت راه یافته، پیروز شود تعداد زنان مجلس یازدهم با 
زنان مجلس دهم برابر می شود. شاید بتوان گفت اوج اقدامات 
زنان در مجلس دهم بود که توانســتند قوانینی را به نفع زنان 
تصویب کنند. از جمله اخــذ تابعیت فرزندان مادران ایرانی و 
حمایت از قربانیان اسیدپاشــی اشاره کرد، علی لاریجانی نیز 
در توصیــف عملکرد زنان مجلس دهم گفت: » زنان نماینده 
در مجلس دهم با متانت، مســائل مهمی را  پیگیری کردند 
که برخی همچون کاهش ساعت کاری زنان به حوزه بانوان 
ارتباط داشت و بعضی در حوزه مسائل عام همچون تصویب 
قانون برنامه ششــم  توســعه و قوانین دیگر  مانند توســعه 
روستاها، استاندارد و هوای پاک  مجموعا مسائل مهمی را در 

کشور  به سامان رساند.«
اما علی رغم افزایش تعداد زنــان راه یافته به پارلمان، هنوز 
هیچ زنی پایش به هیات رئیســه مجلس شورای اسامی باز 
نشده است و با وجود اینکه در اجاسیه های مختلف مجلس 
که بحث تعیین هیات رئیسه مطرح بوده است زنان کاندیدای 
حضور در سمت های مختلف هیات رئیسه شده اند اما طلسم 
تکیه زدن بر یکی از ۱۲ کرســی مهم مجلس هنوز شکسته 

نشده است.
ساختار مردانه مجلس مانع نمایندگان زن

اگر چه زنان در ادوار مختلف تاش های بسیاری را برای تاثیر 
گذاری بیشــتر و نقش آفرینی در ساختارهای قدرت مجلس 
انجام دادند اما با توجه به ساختار مرد سالارانه پارلمان خیلی 
نتوانســتند ظهور و بروز داشته باشــند. موضوعی که گایه 

بسیاری از زنان نماینده را  در این سال ها برانگیخت. 

آنچنان که فراکســیون امید در ۴ سال حضورش در پارلمان 
چندین بار برای فرســتادن زنان به هیات رئیسه مجلس خیز 
برداشت اما بازهم رأی مجلسی ها به سبد زنان ریخته نشد. از 
همین روست که تاکنون بالاترین پست زنان نماینده در ادوار 
مختلف مجلس حضور در هیات رئیسه کمیسیون ها بوده است 
و بس.دور ماندن زنان از کرسی های مهم مدیریتی در مجلس 
در حالــی رخ می دهد که طــی ادوار اخیر انتخابات مجلس، 
حضور زنان در لیست های انتخاباتی تبدیل به یک امتیاز برای 
رای گرفتن از مردم شــده است اما علیرغم این شعارها شاهد 
بودیم زمانیکه انتخابات برگزار می شــود و رای ها گرفته می 
شود، دیگر کمتر نامی از زنان شنیده می شود و به نمایندگان 
زن بها داده نمی شود و حتی وقتی پای طرحی برای افزایش 
سهیمه زنان در لیست های انتخاباتی مطرح شد مردان مجلس 
با آن همراهی نکردند به طوری که پروانه سلحشوری نماینده 
مردم تهران می گوید: »ســاختار قدرت و سابقه پدرسالارانه 
جامعه، دو عاملی هستند که همدیگر را تقویت می کنند و باعث 

می شوند که زنان واقعا عقب بمانند.«
اتفاقی که که در زمان بستن لیست انتخاباتی اصولگرایان نیز 
رخ داد، آن زمان و در حالی که حداد عادل و شــورای ائتاف 
تاکید داشتند که به زنان سهم و جایگاه می دهیم اما زمانیکه 
شــورای ائتاف با جبهه پایداری ائتاف کرد، تعدادی از زنان 
را از لیست خود حذف کرد و شعارهایی که درحمایت از زنان 
میدادند از همان ابتدا فدای سهم دادن به وحدت شکنان  شد.

هیات رئیسه منهای زنان
مجلس یازدهم از هفتم خــرداد آغاز به کار می کند اما هنوز 
زنان مجلس یازدهم برنامه ریزی مشخصی برای هیات رئیسه 
مجلس و کمیسیون های تخصصی مجلس ندارند. فراکسیون 
زنان در مجلس یازدهم هنوز تشکیل نشده است و اگر چه به 
گفته پروین صالحی  منتخب مردم مبارکه در مجلس یازدهم 
یکی از لیدرهای تشکیل این فراکسیون زهره الهیان است اما 
خــود او در گفتگو با خبرآناین بــه طور کلی اقدام به منظور 

تشکیل فراکسیون زنان را رد می کند.
از سوی دیگر آنطور که الهام آزاد منتخب مردم نایین و پروین 
صالحی منتخب مردم مبارکه به خبرآناین گفته اند دو نماینده 
زن تمایل به حضور در هیات رئیســه دارند اما تاکنون چراغ 

سبزی از سوی مردان پارلمان به آنها داده نشده است.
دو کاندیدا زن برای صندلی دبیری هیات رئیسه

پروین صالحی در پاسخ به اینکه آیا بحث هایی برای حضور 
زنان در هیات رئیســه انجام شده اســت؟، اعام کرد: خانم 
محمــودی آمادگی خودشــان را برای دبیری هیات رئیســه 
مجلس اعام کردند. همچنین خانم فاحی هم برای هیات 

رئیسه مجلس اعام آمادگی کردند.

او به برنامه زنان برای هیات رئیسه کمیسیون ها اشاره کرد و 
گفت: با توجه به صحبت های زنان مجلس یازدهم برخی از 
آنها برای حضور در هیات رئیسه کمیسیون ها راغب هستند اما 

باید منتظر رای گیری در فضای حقیقی بود.
کاندیداهای ریاست مجلس به زنان وعده ای ندادند

این منتخب مجلس یازدهم در پاسخ به اینکه آیا رایزنی های 
کاندیداهای ریاست مجلس با نمایندگان زن مجلس همراه با 
وعده وعید دادن سهم و کرسی به زنان بوده است یا نه، گفت: 
اطاعی ندارم و در جلســه ای حضور نداشتم که وعده ای به 
زنان داده باشد.الهام آزاد نیز با اشاره به اقدامات زنان مجلس 
برای حضور در هیات رئیسه مجلس، گفت: بحث حضور زنان 
در هیات رئیسه مجلس مطرح است و احتمالا دو منتخب زن 
نیز برای صندلی دبیری هیات رئیسه مجلس کاندیدا می شوند.

او ادامه داد: در مجامعی که هستیم زنانی که می خواهند برای 
هیات رئیســه مجلس کاندیدا شوند این موضوع را مطرح می 
کنند. اما مشخص نیست که چقدر مورد استقبال قرار بگیرد. 
امیدواریم که زنان در هیات رئیسه مجلس حضور داشته باشند. 
چون نیمی از جمعیت کشــور را زنان تشکیل می دهند و در 
مجلس زنانی را داریم که می توانند در هیات رئیســه مجلس 

فعالیت کنند.
این منتخب مــردم در مجلس یازدهم تاکیــد کرد: تاکنون 
کاندیداهای ریاســت مجلس وعده ای برای حضور زنان در 

هیات رئیسه ندادند.
آزاد با اشــاره بــه برنامه زنان برای حضور در هیات رئیســه 
کمیســیون ها، گفت: در میان زنان مجلس یازدهم صحبت 
هایی برای حضور زنان در هیات رئیســه کمیسیون ها شده 
اســت. حضور زنان در هیات رئیســه مجلس و هیات رئیسه 
کمیسیون ها در میان نمایندگان مجلس مطرح شده است. اما 
نمی دانیم چقدر مورد استقبال قرار بگیرد. امیدواریم و تاشمان 
را می کنیم که حضور زنان در هیات رئیســه مجلس و هیات 

رئیسه کمیسیون ها مورد استقبال قرار بگیرد.
اما و اگر بر سر تشکیل فراکسیون زنان

آنگونه که از خبرها بر می آید فراکســیون زنان مجلس هم 
هنوز پا نگرفته اســت. پروین صالحی مبارکه منتخب مردم 
مبارکه در مجلس یازدهم درگفت و گو با خبرنگار خبرآناین، 
می گوید: تاکنون تنها بحث مقدماتی تشکیل فراکسیون زنان 
مطرح شــده است. زنان ۵۰ درصد از جامعه ما را تشکیل می 
دهند و شرایط، ویژگی ها و نیازهای خاص خودشان را دارند. 
بنابراین تشکیل فراکسیون زنان برای پیگیری حقوق این قشر 
از جامعه از سوی ۱۶ یا ۱۷ نماینده زن ضروری و لازم است. 
البته تاکنون ۱۶ زن به مجلس یازدهم راه یافتند اما انتخابات 
در کرج به مرحله دوم کشیده شده و احتمال دارد خانم آجرلو 

به مجلس یازدهم راه یابند.
او در پاســخ به این سوال که آیا تاکنون زنان مجلس یازدهم 
جلسه ای با یکدیگر داشتند؟ اعام کرد: خیر، تاکنون جلسه 
رسمی نداشتیم و تنها صحبت های ابتدایی به منظور تشکیل 

فراکسیون زنان مطرح شده است.
صالحــی در خصوص اینکه چه کســی به دنبال تشــکیل 
فراکســیون زنان اســت؟ گفت: دو نفر از دوســتان تشکیل 
فراکســیون زنان را دنبال می کنند. یک بار اعام کردند که 
جلســه ای تشکیل می شود که به دلیل کرونا این جلسه هم 
تشکیل نشد. این جلسه به زمان دیگری موکول شد اما هنوز 
زمان آن اعام نشده است. خانم الهیان یکی از زنانی است که 

به دنبال تشکیل فراکسیون زنان در مجلس یازدهم هستند.
در حالیکــه پروین صالحی منتخب مــردم مبارکه می گوید 
الهیان به دنبال تشکیل فراکسیون زنان است اما او به صورت 

کلی اقدام برای تشکیل فراکسیون زنان را رد می کند.
زهره الهیان منتخب مردم تهران در مجلس یازدهم در گفت 
و گوبــا خبرنگار خبرآناین اظهار نظر در خصوص تشــکیل 
فراکســیون زنان را زود هنگام عنوان کــرد و گفت: تاکنون 
اقدامی برای تشــکیل فراکسیون زنان مجلس یازدهم انجام 

نشده است.
او در پاســخ به این پرســش که آیا عدم اقدام برای تشکیل 
فراکسیون زنان در زمانیکه برای هیات رئیسه مجلس تصمیم 
گیری می شود شانس زنان را برای حضور در هیات رئیسه کم 
نمی کند؟ تاکید کرد: من فرصت مصاحبه ندارم اما هماهنگی 

هایی در آینده انجام خواهد شد.
به ریاست فراکسیون زنان فکر نکردیم

الهام آزاد منتخب مــردم نایین در مجلس یازدهم هم درباره 
تاش ها برای تشکیل فراکسیون زنان مجلس به خبرآناین، 
گفــت: تعداد زنان مجلــس یازدهم ۱۶ نفر و اندک اســت. 
فراکسیون زنان تشــکیل نشده است. بعد از تشکیل مجلس 
یازدهم، فراکســیون زنان تشکیل می شــود و با رای گیری 

رئیس فراکسیون انتخاب می شود.
او ادامه داد: ۱۶ زن مجلس یازدهم جلســه ای داشــتیم و به 
وحدت و اتحاد خوبی رســیدیم و هیچ وقت هم فکر نکردیم 
که چه کســی رئیس فراکسیون باشد. تاکنون صحبت هایی 
که انجــام دادیم در خصوص این بوده کــه  چه کارهایی را 
می خواهیم در فراکسیون زنان انجام دهیم. اما انتخاب رئیس 

فراکسیون بعد از آغاز به کار مجلس انجام می شود.
منتخب مــردم نایین، در خصوص اینکه لیدر شــکل گیری 
فراکســیون زنان چه کسی است؟ تاکید کرد: همه زنان برای 
تشکیل فراکسیون زنان دغدغه مند هستند. تاکنون هم بحث 

لیدری مطرح نبوده است.

هیات رئیسه مجلس منهای زنان 
خیز ۲ نماینده زن برای حضور در هیات رئیسه مجلس طلسم را می شکند؟

ان
گر

غن
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ی 
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برن

خ واکنش سامانی به ادعای علی مطهری در در رابطه با 
حوادث آبان 98

 هیچ قصور یا تقصیری متوجه
 وزارت کشور نیست

 حوادث آبان ماه، وقایع و تصمیمات پیش، حین و پس از آن، مسئله ملی و 
فرابخشی است که هر یک از دستگاه های مسئول بر اساس وظایف ذاتی 

پاسخگوی اقدامات خود خواهند بود

معاون هماهنگی وزارت کشــور گفت: ادعای آقای مطهری نیازمند اثبات و ارائه 
دلیل و مدرک است بنابراین از هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی خواسته شده 
است از ایشان مدارک و اسناد مثبته ادعای خود را ارائه کنند، در غیر این صورت 
بــه منظور صیانــت از خدمات و زحمات خادمان ملت در وزارت کشــور ناچار به 

پیگیری حقوقی موضوع از مراجع صالحه خواهیم بود.
دو هفته پیش علی مطهری در آخرین نطق خود در مجلس به مســئله آبان ماه و 
اعتراضات در آن مقطع اشــاره کرد. او با بیان اینکه »ما که دیگر از این مجلس 
می رویم اما مجلس یازدهم این مسائل را دنبال کند« گفت: موضوع دیگر مسئله 
استیضاح و مصلحت سنجی هایی اســت که گاهی هیأت رئیسه انجام می داد و یا 
همچنین موضوع تأثیرپذیری از خارج مجلس، برای مثال استیضاح وزیر کشور را 
در آبان و یا آذرماه مطرح کردیم. وزیر کشــور مقصر اصلی حوادث آبان است که 
در آن مدت افراد زیادی کشــته شــدند. ما هم بر سر این موضوع محکم ایستاده 
بودیم تا از حد نصاب نیفتد. از آقای لاریجانی با وجود اینکه داماد ما هم هســتند 
انتقاد داریم ولی اجازه ندادند که این کار انجام شــود. ابتدا به ما گفته شد اکنون 
شرایط مناسبی برای این موضوع نیست و آن را به بعد از انتخابات موکول کنید.

چند روز بعد  محمدجواد کولیوند نماینده کرج  نیز  در جلسه  علنی امروز  مجلس 
در تذکری شفاهی در واکنش به نطق اخیر علی مطهری گفت: آقای مطهری در 
آخرین نطق خود اظهار کردند که مقصر اصلی حوادث آبان ماه وزیر کشــور است 
باید بگویم که ایشــان در هیچ گزارش رسمی مقصر اعلام نشده است. نکته هایی 

که گفته می شود  فاقد مبنا است.
پس از آن مشــاور وزیر کشور در نامه ای سرگشاده به مطهری انتقاد کرد. روح الله 
جمعه ای نوشت:  »آیا دســتور برای ایجاد امنیت و برخورد با عناصری که کاملا 
مشــخص و هدفمندانه اقدام به تهدید و تعرض به انبار غلات و آذوقه و تخریب 
اموال عمومی و دولتی و به ویژه مراکز اقتصادی و امنیتی و انتظامی و حتی مردم 

عادی داشتند را قصور در انجام وظیفه می دانید؟«
اما روز گذشــته سید سلمان سامانی ســخنگوی وزارت کشور از پاسخ به ادعای 
مطرح شده توسط علی مطهری نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر 
و پردیس در خصوص نقش وزارت کشــور در حوادث آبانماه ۹8 خبر داد و اظهار 
داشت: پاســخ مکتوب وزارت کشور در اجرای ماده ۷۴ قانون آیین نامه داخلی به 

هیات رییسه مجلس شورای اسلامی ارسال و امروز در صحن علنی قرائت شد.
وی بــا بیان اینکه انتظار این اســت که در بیان ســخن از تریبون مقدس خانه 
ملت رعایت صداقت و عقلانیت همــواره مدنظر بوده و هرگونه اظهارنظر مبتنی 
بر اطلاعات دقیق و بررســی های کارشناســانه و فارغ از مسائل شخصی صورت 
پذیرد، افزود: حوادث آبان ماه، وقایع و تصمیمات پیش، حین و پس از آن، مسئله 
ملی و فرابخشــی است که هر یک از دستگاه های مسئول بر اساس وظایف ذاتی 
پاســخگوی اقدامات خود خواهند بود. در حال حاضر بررسی همه جانبه موضوع 
توســط مقامات و نهادهای ذیربط و نظارتی انجام یافته و در هیچکدام از گزارش 

های صادره، قصور یا تقصیری متوجه وزارت کشور نشده است .
معاون هماهنگی وزارت کشــور تصریح کرد: در این راســتا و در ماه های گذشته 
مجلس شورای اسلامی از طرق مختلف و با استفاده از ظرفیت های قانونی متنوع 
نظارت بر عملکرد وزارت کشــور و بررسی اقدامات این وزارتخانه را در دستور کار 
خود داشــته است که تمامی این جلسات با اســتقبال و همراهی کامل مسئولان 

وزارت کشور و ارائه مستندات و مشارکت فعال آنها انجام شده است .
ســامانی یادآور شــد: نخســتین بار در تاریخ چهارم آذر ماه در جلسه کمیسیون 
مشترک، متشکل از اعضای دو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی و امور 
داخلی کشــور و شــوراها که با حضور اینجانب، معاون سیاســی و معاون امنیتی 
انتظامی و دبیر شــورای امنیت کشــور برگزار شد، گزارش شرح ماوقع و اقدامات 

قانونی دستگاه های عضو شورای امنیت کشور ارائه شد.
سخنگوی وزارت کشور ادامه داد: ســپس با ارجاع استیضاح وزیر کشور با محور 
حوادث آبان ماه به کمیســیون امور داخلی کشور و شــوراها این استیضاح در دو 
جلســه کمیسیون در تاریخ های 1۹ و ۲5 آذرماه بررسی شد. این جلسات با حضور 
وزیر کشور و جمعی از استیضاح کنندگان از جمله آقای مطهری برگزار و گزارش 
اقدامات انجام شده و مستندات مربوطه ارائه شد که در نتیجه در پایان جلسه دوم 
تعداد زیادی از نمایندگان امضاء کننده استیضاح پس از استماع گزارش، پاسخ های 
وزیر کشور را قانع کننده دانسته و امضای خود را بازپس گرفتند. لذا در همان روز، 

طرح استیضاح از نصاب قانونی افتاد و از دستور کار کمیسیون خارج شد.
معاون هماهنگی وزارت کشــور تاکیــد کرد: نهایتاً با دعوت رئیس کمیســیون 
اصل ۹0 مجلس شــورای اســلامی در جلســه ای که با درخواســت روسای 3 
فراکســیون اصلی )امید، مســتقلین و ولایی( برگزار شــد با حضور وزیر کشور و 
معاونیــن مربوطه گــزارش جامعی از اقدامات و مســتندات آن تقدیم شــد که 
امیدواریم هر چه زودتر گزارش نهایی این نهاد رســمی منبعث از قانون اساســی 
جهت قرائــت در صحن علنی مجلس ارائه شــود. علی ایحال آنچه در جلســه 
رسمی این کمیســیون پس از بررســی مدارک و گزارش وزارت کشور از سوی 
 نمایندگان حاضر در جلســه اعلام نظر شــد، کاملًا مغایر با ادعای آقای مطهری

 بود.
سامانی گفت: جلسات متعدد و همچنین در مواجهات با رسانه ها اعلام کردیم که 
اقدامات وزارت کشور در این خصوص تماماً مستند به قانون و با رعایت موازین و 
اعلام نظر صریح در مواضع کارشناسانه بوده و مستندات موجود به مراجع رسمی 

خاصه مجلس شورای اسلامی ارائه شده است.
وی خاطرنشــان کرد: ادعای آقای مطهری نیازمنــد اثبات و ارائه دلیل و مدرک 
است بنابراین از هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی خواسته شده است از ایشان 
مدارک و اســناد مثبتــه ادعای خود را ارائه کنند، در غیــر این صورت به منظور 
صیانت از خدمات و زحمات خادمان ملت در وزارت کشور ناچار به پیگیری حقوقی 

موضوع از مراجع صالحه خواهیم بود.

 مدیران دولت نهم و دهم به دنبال حضور موثر درقدرت 

گزینه اصلی احمدی نژادی ها برای ریاست مجلس کیست؟
مانده  هفته  دو  حدود 
به آغــاز کار مجلس 
اختلافات  یازدهــم 
گروه هــای اصولگــرا 
بالا گرفته اســت. کار 
به جــدال توئیتری هم 
رســیده اســت. بیشتر 
اختلافات بر سر انتخاب 
قالیبــاف  محمدباقــر 
به عنوان رئیس مجلس اســت. اکثریت 
اصولگرایان تمایل به انتخاب او دارند اما 
جبهه پایداری مخالف این انتخاب است با 
این حال قدرت مقابله نیز ندارد. در سوی 
دیگر گروهی تازه از اصولگرایان در حال 
قدرت گرفتن اند که می توانند در تحولات 
مجلس آینده موثر باشــند. محوریت این 
گروه مقامات دولت احمدی نژاد هستند. 
اصولگرایانی که این روز ها در رســانه ها 
مجلس  »احمدی نژادی های«  به  مشهور 
آینده شده اند. در انتخابات مجلس 8 عضو 
کابینه دولت نهم و دهم، ۹ استاندار، تعداد 
قابل توجهی از معاونان وزرا، فرمانداران و 
مدیــران دوره احمدی نــژاد رای آوردند. 
شواهد و قراین حاکی از آن است که آن ها 
به دنبال سازماندهی یک تشکیلات جدید 
هستند شــاید یک فراکسیون در مجلس 
آینده تشکیل دهند. اولین قدم این گروه 
تازه شــکل گرفته، رقابت برای ریاســت 
مجلس است. به نظر نمی رسد کاندیدای 
آن هــا در مقابل نامــزد اصولگرایان که 
محمد باقر قالیباف اســت شانس زیادی 
داشــته باشــد. با این حال احتمالا آن ها 
ایــن عرصه را برای حضــور پرقدرت در 
مناسبات مجلس می دانند. در میان همین 
گروه هم رقابت هایی وجود دارد. چند تن 
از چهره های شــاخص این گــروه نامزد 
حسینی،  شمس الدین  مجلس اند.  ریاست 
وزیر اقتصاد، علی نیکزاد وزیر مســکن، 
حاجــی بابایی وزیر آمــوزش پرورش و 
فریدون عباســی رئیس ســازمان انرژی 
اتمی دولــت احمدی نژاد، نامشــان در 
گزینه های احتمالی ریاســت مجلس قرار 
دارد. بعید است که همه آن ها نامزد شوند 
و ممکن اســت نهایتا یکــی از آن ها به 
رقابت با قالیباف برود. برخی از آن ها نیز 
اعلام کرده اند ائتلاف تشــکیل می دهند 
پس احتمالا برای پست های دیگر هیات 
رئیســه نامزد معرفی کننــد. البته ممکن 
است حاجی بابایی مســتقل از این گروه 
در رقابت شرکت کند. به هر حال مدیران 
دولت احمدی نژاد به دنبال یافتن جاپایی 
محکــم در مجلس هســتند. در این بین 

شمس الدین حســینی وزیر اقتصاد دولت 
دهم تلاش بیشتری برای متشکل کردن 
ایــن گروه دارد. او در گفت وگویی در این 
باره تاکید کرد: »ما با هم جلساتی داریم، 
اما آن جلســات فقط محدود به مدیران و 
وزیران دولت نهم و دهم که برای مجلس 
انتخاب شــده اند، نیســت و صرفا آمال 
این افراد نیز دولت نهم و دهم نیســت. 
منتخب  نمایندگان  از  قابل توجهی  بخش 
با سنجش ســلوک رفتاری و عملکردی 
مدیران دولــت نهم و دهم، نســبت به 
همکاری و همگرایی ابراز تمایل می کنند 
و ما هم استقبال می کنیم. تعداد زیادی از 
نمایندگان ادوار که به مجلس یازدهم راه 
یافته اند هم ازجمله مدافعان دولت نهم و 

دهم هستند.«
حسینی در باره تشکیل فراکسیون توسط 
نماینــدگان طیف خود گفته اســت: »ما 
جلسات متعددی داشتیم و گفتگو کردیم 
و این امر دور از ذهن نیســت که تلاش 

کنیم این سازماندهی را انجام دهیم.«
حسینی که به عنوان نماینده مردم رامسر 
و تنکابــن به مجلس راه یافته اســت در 
هفته های اخیر با همکاری دیگر اعضای 
دولت پیشن تلاش دارد به مقابله مستقیم 
البته خود  با محمدباقــر قالیباف بــرود. 
او رقابت بــا قالیبــاف را رد می کند، اما 
می گوید نامزد انتخابات ریاســت مجلس 
می شــود. او گفت: »آقــای قالیباف یک 
ظرفیتی دارد و خــودش را عرضه کرده 
است، آقای میرسلیم یک ظرفیتی دارد و 
خود را عرضه کرده اســت، آقای حاجی 
بابایــی وآقای نیکزاد هــم یک ظرفیتی 
دارند و خودشان را عرضه کرده اند و من 
هم یــک ظرفیتی دارم و خودم را عرضه 
می کنم، این عرضه ظرفیت من به معنی 

تقابل و رقابت با دیگری نیست.«
حســینی معتقد نیست که چنددستگی در 
مجلــس یازدهم وجــود دارد. او در این 
باره گفته اســت: »من الان چند دستگی 
نمی بینم. الان یک شعاری داده می شود و 
آن این است که مردم از چپ و راست عبور 
کرده اند. مردم از آن تقســیم بندی های 
سنتی اصولگرا - اصلاح طلب عبور کرده 
اند و این ها دیگر کارآمدی لازم را ندارند 
و ما باید متناسب با موقعیت ها و متناسب 

با درد مردم حرکت کنیم.«
وزیر اقتصاد دولت دهم از محمود احمدی 
نژاد نیز ســخن گفته و ابایی ندارد از این 
که بگوید به او علاقمند است. حسینی با 
بیان اینکه به احمدی نژاد افتخار می کند، 
گفت: »از بعد از ســال ۹6 ارتباط سیاسی 

با ایشان نداشــتم، ولی ارتباط عاطفی و 
اخلاقی ما پابرجا است.«

او البته از اینکه از ســوی برخی رسانه ها 
به عنوان یــک »احمدی نژادی« معرفی 
می شــود ناراضی است و می گوید: »شما 
خاتمی چی ها  نمی گوییــد،  زمانــی  هیچ 
یــا روحانی چی هــا یا هاشــمی چی ها. 
به نظــر من بخاطــر اینکــه موضوع و 
 افــراد تقلیــل داده شــوند، اینگونه نگاه 

می شود.«
این سخنان حســینی مورد حمله برخی 
گرفته، سایت  قرار  اصولگرا  رســانه های 
مشرق در این باره به تندی از وزیر پیشین 
اقتصاد انتقاد کرده اســت. مشرق نوشته 
اســت: »آقای احمدی نژاد پس از آنهمه 

رفتار غلط و انحرافی بدون توبه، د
یگر هرگز یک چهره قابل افتخار نیست. 
اما اینکه عده ای از مردان ســابق او به او 
افتخــار می کنند و همزمــان تاکید دارند 
که رابطــه ای با او ندارند! هیچ چیزی جز 
نشانه های اعوجاج فکری و اشتباه سیاسی 

نیست.«
اما حســینی با چه پیشینه ای می خواهد 
وارد چنین رقابتی شــود؟ شــمس الدین 
حسینی متولد 13۴6 در استان مازندران 
شهرســتان تنکابــن و دارنــده مدرک 
اقتصــاد در بخــش عمومی و  دکترای 
بین الملــل از واحــد علــوم و تحقیقات 
دانشگاه آزاد است. حسینی از سال 13۷۴ 
تا 13۷۷ به عنوان مدیرکل حوزه ریاست 
و بین الملــل ســازمان برنامــه و بودجه 
کشــور فعالیت داشت و به طور همزمان 
از ســال ۷5 تا ۷۷ هماهنگ کننده ملی 
پروژه هــای دفتر عمران ســازمان ملل 
متحد بود. او همچنین از سال ۷5 تا 81 
دبیر کمیســیون های مشترک همکاری 
ایران با کشور های کره جنوبی، مالزی در 

ســازمان برنامه و بودجه کشور بود و از 
ســال ۷۷ تا 81 به عنوان مدیرکل دفتر 
بین الملــل و روابط عمومی وزارت نیرو و 
دبیر کمیســیون مشترک ایران و قطر در 
این وزارتخانه فعالیت داشــت. حسینی از 
ســال 81 با انتقال به وزارت بازرگانی به 
ســمت مدیرکل دفتر مطالعات اقتصادی 
این وزارتخانه منصوب شد و تا سال 8۷ 
در این ســمت باقی ماند. او از سال 81 تا 
8۴ به طــور همزمان نایب رئیس کمیته 
برنامه ریزی توسعه صادرات بود و در سال 
85 بــه عنوان نماینــده وزارت بازرگانی 
در کمیســیون تخصصی شورای بورس 
معرفی شــد. او که مدیری کم حاشیه به 
حســاب می آمد، مرداد ماه ســال 8۷ به 
پیشنهاد محمود احمدی نژاد برای تصدی 
وزارت اقتصاد و امــور دارایی به مجلس 
شورای اسلامی معرفی شد. این پیشنهاد 
در نوع خود عجیب بــود چرا که جریان 
اصولگرا اقتصاددان مدعی زیاد داشــت، 
اما احمدی نــژاد این اقتصــاددان جوان 
و البته کشــتی گیر را به مجلس معرفی 
کرد. برخی مدعی بودند که این انتخاب 
ناشــی از ارتباط اسفندیار رحیم مشایی و 
نزدیکترین مشاور  حسینی است. مشایی 
احمدی نژاد، رامسری است و حسینی هم 
متولد تنکابن در همسایگی رامسر است. 
در آن مقطع خبری از تحریم های گسترده 
نبود و بزرگترین چالش اقتصادی کشــور 
نرخ تورم بود و حسینی جمله ای معروف 
داشت »تورم را فتیله پیچ می کنیم«. روز 
هشتم مرداد 8۷ جلسه رای اعتماد برگزار 
شد و حسینی از مجموع ۲۷1 رای گرفته 
شده، با ۲18 رای موافق، ۲۹ رای مخالف 
و ۲3 رای ممتنع، موفق به کســب رای 
اعتماد از مجلــس و وزیر امور اقتصادی 
و دارایی شــد. حســینی سپس در دولت 

دهم پســت خود را حفظ کرد و آرام آرام 
به یکی از معتمدین رئیس جمهور تبدیل 
شد. او حواشی زیادی نداشت، اما وضعیت 
اقتصادی کشور باعث شده بود که همیشه 
در رسانه ها باشد. حسینی در سال ۹0 به 
خاطر فســاد ســه هزار میلیاردی توسط 
مجلس اســتیضاح شــد، اما استیضاح او 
رای نیاورد. به این ترتیب این اقتصاددان 
تا پایان دولت دهم بر ســمت خود باقی 
ماند. حســینی پس از دولت احمدی نژاد 
هیچ وقــت علیه رئیس ســابقش اظهار 
نظر نکرد او حتــی در مواردی در مقابل 
انتقادات از عملکــرد دولت دهم به دفاع 
از خود و محمــود احمدی نژاد پرداخت. 
حالا هفت سال پس از پایان دولت دهم 
فضای تازه ای در کشــور ایجاد شــده و 
مدیران طیف احمدی نژاد به دنبال حضور 
موثر در قدرت اند. شمس الدین حسینی با 
پیشینه ای که ذکر شد، موقعیت خوبی دارد 
تا شانســش را در عالم سیاست امتحان 
کنــد. نکته مهم این اســت که او برای 
موفقیت ناگزیر اســت که با اصولگرایان 
اسم و رســم داری سرشاخ شود، باید دید 
که حســینی در این مصــاف چه خواهد 
کرد. او تجربه زیادی در کار تشــکیلاتی 
ندارد و عضو هیچ گروه سیاســی نیست، 
اما شاید بتواند در رویارویی با اصولگرایان 
از اختلافات درونی آن ها اســتفاده کند و 
هم موقعیــت طیف احمدی نــژاد را در 
مجلــس ارتقا دهد و هم نــام خود را به 
عنوان یک سیاستمدار قابل، مطرح نماید. 
حســینی حتی اگردر این رقابت شکست 
بخورد باز هم نفع برده است، اگر او نامزد 
طیف احمــدی نژاد در مجلس شــود و 
مقابل قالیباف قرار گیرد در واقع به نوعی 
 رهبری ایــن طیف را  به دســت آورده 

است.

سوژه
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ارائه بسته پیشنهادی برای کاهش زمان 
اخذ مجوز 

معاون برنامه ریزی و سرمایه گذاری سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی 
گفت: بیــش از ۹5 درصد مجوزهایی که صادر می کنیــم، کمتر از 5 تا 6 روز طول 

می کشد و تنها برخی تکلیف های استعلامی زمان بر می شود.
به گزارش صبح امروز و به نقل از ایســنا، جواد خزاعی در خصوص تسهیل در فرایند 
اخذ مجوزها در استان، اظهار کرد: ما برای تسهیل فرایند صدور مجوزها چند پیشنهاد 
عملیاتی دادیم. برخی مجوزها بین بخشی است که تنها به سازمان ما برنمی گردد، ما 
به اســتناد برخی بخشنامه ها تکلیف داریم و باید قبل از صدور مجوز استعلام هایی را 

یا از وزارتخانه صمت یا از سایر دستگاه های استان انجام دهیم.
وی افزود: ما برای تســهیل این رویه، پیشــنهادهای عملیاتی را به استاندار یعنی به 
مرکز خدمات سرمایه گذاری اســتان دادیم که اگر علمیاتی شود، رفت و برگشت به 
وزارتخانه حذف می شــود که در این بخش ارباب رجوع بســیار اذیت می شد. ضمن 
اینکه تامین زیرســاخت ها و محــل این تامین نباید به طور کامــل از بین برود، اما 
باید تســهیل شود. مجوزهایی که قبلا رفت و برگشــت آن به تهران چند ماه طول 
می کشــید، با عملیاتی شدن این پیشــنهاد کمتر از یک ماه و ظرف یک یا دو هفته 

قابل انجام خواهد بود.
خزاعی بیان کرد: بیش از ۹5 درصد مجوزهایی که ما صادر می کنیم، کمتر از 5 تا 6 
روز طول می کشد، تنها برخی تکلیف های استعلامی زمان بر می شود، برای اینکه این 
موارد ســرعت پیدا کند، این پیشنهادها را دادیم که اگر در ستاد تدبیر استان عملیاتی 

شود، می توانیم تکلیف خود را بهتر از این انجام دهیم.
معاون برنامه ریزی و سرمایه گذاری سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی 
گفت: ما بیش از ۹ هزار کدرســته داریم که برای آنها جواز تاسیس صادر نمی کنیم. 
برای تقریبا 10 رسته صنعتی مهم از جمله فولاد، مس، طلا، نقره، کانی های اساسی 
و اتومبیل ســازی دســتورالعمل وزارتخانه این اســت که مجوز را ابتدا به وزارتخانه 
بفرســتیم تا از محل تامین ماده اولیه معدنی و مباحث زیرساختی آن مطمئن شوند، 

بعد از آن جواز صادر می کنیم.
وی ادامه داد: بحث دیگر حوزه های تاسیسی هستند که امکان دارد موارد زیرساختی 
و تامین آب و برق آن از حوصله شــرکت شــهرک های صنعتی خارج بوده و داخل 
شــهرک امکان تامین آن وجود نداشته باشد، به همین دلیل برای اینکه ارباب رجوع 
بعدا دچار مشکل نشود، ما ابتدا از شرکت شهرک های صنعتی برای تامین زیرساخت 
اســتعلام می کنیم. مشــکلات ما در این بخش به وجود می آید که استعلام ها زمانبر 
شده و ارباب رجوع اذیت می شود، اما بیش از ۹5 درصد جوازهایی که صادر می کنیم، 

شامل این دو مطلب نمی شود.
خزاعی خاطرنشــان کرد: در حوزه صدور مجوزهای صنعتی مشــکلی از باب مطول 
بــودن زمان نداریم. ذات کار مجوزهای معدن اینگونــه بوده، تکلیف داریم و قانون 
است که قبل صدور مجوزهای معدنی باید از ۴، 5 نهاد مربوطه استعلام شود و تا آنها 
پاسخ ندهند، امکان صدور مجوز معدنی وجود ندارد. در قانون ماده ۲۴ آمده که برای 

صدور مجوزهای معدنی حداقل دو ماه وقت برای پاسخگویی دارند.
معاون برنامه ریزی و سرمایه گذاری سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی 
با بیان اینکه مجوزهای صادر شــده از ابتدای سال تاکنون را نمی توان ملاک عمل 
قرار داد، زیرا بیش از یک ماه است که درگیر کرونا هستیم، عنوان کرد: در این مدت 
هم در حوزه همکاران تهلیل نیرو داشــتیم و هم ارباب رجوع رعایت کرده و مراجعه 
نمی کردند. اسفند و فروردین که اوج کرونا بود، هم رفت و آمد ارباب رجوع به سازمان 
را تحت الشــعاع قرار داد و هم ما دســتورالعمل هایی داشتیم که مجبور بودیم رعایت 
کنیم. بنابراین نمی توانیم ملاک عمل در فروردین ۹۹ را تا انتهای سال تسری دهیم.

وی در خصوص مجوزهای صادر شده در سال ۹8، گفت: در سال ۹8، 3 هزار و 86۷ 
جواز صادر شــده که ســرمایه گذاری آن ۴3 هزار میلیارد تومان و برای118 هزار نفر 

ایجاد اشتغال کرده است.

پیش بینی رییس کل بانک مرکزی از 
روندی آتی نرخ ارز

رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکه ثبات به بازارها بازخواهد گشت، گفت: مردم و 
فعالان اقتصادی پشتیبان اصلی تلاش بانک مرکزی باشند.

عبدالناصر همتی، رئیس کل بانک مرکزی در یادداشــتی در صفحه شــخصی خود 
در فضای مجازی نوشــت: وضعیت امروز بازارها در اقتصاد کشورمان حتما سخت تر 
از مرداد و شــهریور ۹۷ نیست. در آن روزها با شــروع و تشدید تحریم های آمریکا، 
بازارهای ارز، ســکه و سایر دارایی ها به شــدت به هم ریخت و نرخ دلار در بازار به 
رقم های بسیار بالا رسید.وی افزود: با مدیریت بازارها و تدابیری که به کار گرفته شد، 
با وجود تمامی مشــکلات در مدت دو ســال گذشته، ثبات نسبی بازارها در نرخ های 

بسیار پایین تر ارز، برقرار و رشد اقتصاد غیرنفتی در اواخر سال ۹8 مثبت شد.
به گفته همتی، این روزها نیز به علت تداوم فشــار حداکثری، شیوع ویروس کرونا و 
تعطیلی سه ماهه بسیاری از فعالیت ها و کاهش قیمت نفت و سایر فرآورده های نفتی، 
تهدیدات جدید آمریکا، انتظارات تورمی را بالا برده است. در روزهای آتی پیش بینی 

های بانک مرکزی از تورم یکسال آتی و تورم هدف اعلام خواهد شد.
وی اظهار داشــت: محاســبات و برآوردهای اداره بررسی های اقتصادی بانک بسیار 
کمتر از آن چیزی اســت که در فضای تبلیغاتی مطرح می شــود. همانطور که قبلا 
گفتم شــرایط دشوار است، لیکن روند در حال بهبود و قابل مدیریت و ثبات نیز قابل 

اعاده است.

خبر

ناظر پولی خراسان رضوی 
معرفی شد

امین نصری با حکم رییس کل بانک مرکزی به عنوان ناظر پولی خراسان رضوی منصوب و طی 
مراسمی روز دوشنبه در نشست شورای هماهنگی بانک های استان معرفی شد.در حکم عبدالناصر 
همتی خطاب به ناظر پولی خراســان رضوی آمده اســت: همه مدیران و سرپرســتان بانک ها و 
مســوولین خزائن بانک و شعب بانک ها ، مکلف به همکاری مســتمر بوده و عمده وظایف شما 
مدیریت وجوه نقد در تمامی شــعب بانک های دولتی و غیردولتی اســت.اولویت کاری ناظر پولی 

خراسان رضوی مدیریت گردش صحیح وجوه نقد، تنظیم رابطه بانک مرکزی با بانک ها، ترغیب 
بانکداری الکترونیک و هم سویی بانک ها با بخشنامه های نظارتی بانک مرکزی و حداکثر تعامل 
بین بانک ها عنوان شده است.از مجموع 38 بانک و موسسه مالی اعتباری خراسان رضوی، چهار 
بانک یا موسســه عضو شــورای هماهنگی بانک های خراسان رضوی نیستند و اطلاعات آنها در 

اختیار این شورا قرار ندارد.

استاندار خراسان رضوی تاکید کرد:

حمایت ستاد تدبیر از اشتغال و توسعه اقتصاد 
خراسان  اســتاندار  اقتصاد/  سرویس 
رضوی گفت: ســتاد تدبیر استان در موارد 
مربوط به صدور مجوزها و تسهیل فضای 
کسب و کار در جهت تقویت اقتصاد استان 
و ایجاد اشــتغال از دســتگاه های اجرایی 

حمایت خواهند کرد.
به گزارش صبح امروز، علیرضا رزم حسینی 
در جلسه شــورای اداری خراسان رضوی، 
که در محل سالن شهید باهنر استانداری 
برگزار شــد، اظهار کرد: سعی شده است 
نکاتی که در شورای اداری مطرح می شود 
بــه صورت راهبردی باشــد و متعاقب آن 

پیگیری های انجام شده را دنبال می کنیم.
وی با اشاره به شــرایط ویروس کرونا در 
اســتان ادامــه داد: از مرحله اول شــیوع 
ویروس با شــرایط نسبتا قابل قبولی عبور 
کردیم و در این راستا همراهی صد درصدی 
مردم استان و مشــهد مقدس را داشتیم، 
لذا امیدواریــم در مرحله دوم برداشــتن 
محدودیت هــا هم رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی مورد توجه قرار بگیرد تا با موج 

جدیدی مواجه نباشیم.
استاندار خراسان رضوی با بیان اینکه مردم 
در شــرایط ســخت اقتصادی قرار دارند، 
گفت: در این شرایط دستگاه های اجرایی 
و همه در سطح استان باید کمک کنند تا 
خدمت رســانی به مردم به بهترین نحو و 

تکریم صورت گیرد.

رزم حســینی اضافــه کرد: مــردم باید به 
مقامات و مسئولین دسترسی داشته باشند 
چرا که هر چــه مدیریت میدانی بوده و از 
نزدیک با مردم ارتباط وجود داشــته باشد، 
اعتماد مردم بیشــتر و نهایتا رضایتمندی 

آن ها افزایش پیدا خواهد کرد.
استاندار خراسان رضوی با اشاره به سفارش 
حضرت علــی )ع( در رابطه با ویژگی های 
مدیران از جمله همنشینی کردن با مردم، 
عذرخواهی کردن در صورت اشتباه، سعه 
صــدر و خوش رویی با مــردم، افزود: اگر 
تصمیم اشــتباهی توســط مدیری گرفته 
شــد در صورت عذرخواهی باعث افزایش 
اعتماد عمومی خواهد شد، بهرحال وظیفه 

شرعی و قانونی داریم در این مسیر حرکت 
کنیم.

وی با اشــاره به اهمیت لزوم سعه صدر در 
وجود مدیران بیان کــرد: همه مدیران در 
هر سطحی باید شرح صدر داشته باشند و 
در برابر مشکلات به راحتی کوتاه نیایند و 

گشاده رو باشند.
اســتاندار خراســان رضوی، با بیان اینکه 
در ســال جاری بهبود فضای کسب و کار 
باید مورد توجه بیشتری قرار گیرد، افزود: 
اگر امروزبیــکاری در جامعــه وجود دارد 
همه باید تلاش کنند تا مشکلات امنیتی 

افزایش پیدا نکند. لذا ســتاد تدبیر استان 
در موضوعات مربوط به صدور مجوزها از 

دستگاه های اجرایی حمایت خواهد کرد.
رزم حسینی بیان کرد: ستاد تدبیر به لطف 
امام رضا)ع( و بــا همگرایی و همدلی، در 
جهت تقویت اقتصاد استان و ایجاد شغل 
از دستگاه های اجرایی حمایت خواهند کرد.

وی در بخــش دیگری از ســخنان خود 
خاطرنشــان کرد: طرح همیاران آب بسیار 
کارنامه درخشــانی است و این بسیار مهم 
است در استانی که با کم آبی روبرو هستیم 

بتوانیم ذخیره آب داشته باشیم.

استاندار خراســان رضوی گفت: در حوزه 
اقتصــاد آب امروز نظام بهــره وری آب و 
خاک در طرح همیاران آب منسجم شده، بر 
این اساس باید در جهت تخصیص آب در 
حوزه صنعت و بازرگانی بدون سخت گیری 

عمل شود.
وی ضمن تشکر از شهردار مشهد گفت: در 
شهرستان مشهد همدلی خوبی بوجود آمده 
است و در همین راستا 50 درصد جغرافیای 
حاشیه شهر مشــهد تحت پوشش دفاتر 
تسهیلگری قرار گرفته و در ادامه سال هم 

دفاتر بیشتری تاسیس خواهد شد.

روند صعودی افزایش نرخ دلار در بازار ارز ادامه دارد.
بــه گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، نرخ فــروش دلار در صرافی های بانک ها امروز 
1۷8 تومان افزایش یافت؛ به طوری که 1۷ هزار و ۲08 تومان قیمت پیدا کرد. این 
در شرایطی اســت صرافی های بانک ها امروز دلار را با نرخ 1۷ هزار و 100 تومان 
خریداری می کردند. نرخ یورو نیز امروز در بازار 181 تومان رشــد قیمت داشت. هر 
یــورو امروز در بازار 18 هزار و 600تومــان بود.نرخ خرید یورو از مردم نیز 18 هزار 

و 500 تومان است. 
با وجود افزایش قیمت دلار در بازار، رییس کل بانک مرکزی پیش بینی کرده اســت 
که ثبات به بازار باز خواهد گشــت.عبدالناصر همتی، در صفحه شخصی خود فضای 

مجازی نوشــت: وضعیت امروز بازارها در اقتصاد کشــورمان حتما سخت تر از مرداد و شهریور ۹۷ نیست. به اعتقاد وی، 
در آن روزها با شــروع و تشــدید تحریم های آمریکا، بازارهای ارز، سکه و سایر دارایی ها به شدت به هم ریخت و نرخ 

دلار در بازار به رقم های بسیار بالا رسید.
رییس کل بانک مرکزی تاکید کرده است؛ با مدیریت بازارها و تدابیری که به کار گرفته شد، با وجود تمامی مشکلات 
در مدت دو سال گذشته، ثبات نسبی بازارها در نرخ های بسیار پایین تر ارز، برقرار و رشد اقتصاد غیرنفتی در اواخر سال 

۹8 مثبت شد.

مدیر منطقه ای ســازمان بهداشت جهانی اظهار کرد: با توجه به اینکه جهان باید با 
بیمــاری کووید -1۹ زندگی کند، جوامع باید بــه دنبال ایجاد وضعیت عادی جدید 

باشند که سلامت و اقتصاد را در کنار هم داشته باشند.
به گزارش چاینا نیوز، تاکشی کسایی، مدیر منطقه ای اقیانوس آرام غربی در سازمان 
جهانی بهداشــت گفت: »همه گیری این ویروس، با ســرعت زیاد دنیا را تغییر داده  
است.« مقامات سازمان بهداشــت جهانی اظهار کردند: پیش بینی پایان همه گیری 
این بیماری دشــوار است، اما باید امیدوار بود.این زمان، فرصتی بی سابقه برای رفع 
نقص ها و شکســته ها در سیستم بهداشتی و یافتن راه های جدید برای تفکر، زندگی 

و کار است.
در واقع باید وضعیتی ایجاد شود که نیاز به انتخاب بین سلامت و معیشت زندگی نباشد.

کســایی تاکید کرد: » دولت ها برای هدایت کشــورها در آینده بسیار مهم هستند، اما بخش خصوصی هم در این میان 
نقش مهمی دارد.«روش های انعطاف پذیر و ابتکاری برای بازگشــایی و آغــاز فعالیت های اقتصادی باید در نظر گرفته 
شــود و ایــن روش ها باید با توجه به اقداماتی در جهت کاهش ویــروس در محل کار و یافتن راه های جدید برای ارائه 
کالا و خدمات باشــد.این ویروس در جهان خواهد ماند و تا زمانی که واکســن ایمن و موثر برای آن در دسترس نباشد، 

همه در معرض خطر هستند.

دلار باز هم رکورد زد همنشینی اقتصاد و سلامت در روزهای پساکرونایی

به دنبال برنامه دولت برای حمایت از اقشــار آســیب دیده به نظر می رســد 5 نوبت کمک حمایتی در 
خردادماه پرداخت شود که پرداخت برخی از آن ها از اردیبهشت به تعویق افتاده است.

بــه گزارش صبح امروز و به نقل از اقتصادآنلاین،از اســفندماه که به دنبال شــیوع کرونا بســیاری از 
کســب وکارها تعطیل شــد دولت شروع به پرداخت کمک های معیشــتی مختلف برای حمایت از اقشار 

آسیب دیده کرد.
بر اســاس اعلام وزارت کار برای پرداخت تســهیلات حمایتی به کسب وکارهای آسیب دیده از ویروس 
کرونا، مبلغ 50 هزار میلیارد تومان اعتبار درنظر گرفته شده که پرداخت آن به بنگاه ها از اوایل خرداد آغاز 
خواهد شد اما روز دقیق آن مشخص نیست. به ازای هر یک نفر شاغل بیمه شده که در بنگاه فعال باشد 
1۲ میلیون تومان وام پرداخت خواهد شد. واحدهایی که به اجبار تعطیل شده باشند این رقم 16 میلیون 

تومان خواهد بود و حداکثر تا ۲ ماه آینده وام این دسته از واحدها پرداخت خواهد شد.
به روال 5ماه گذشته، ششمین مرحله یارانه معیشتی که به دنبال افزایش قیمت بنزین به مردم پرداخت 

می شد 10اردیبهشت ماه به حساب مشمولان واریز خواهد شد.
با وجود اینکه اعلام شــده بود در خرداد و تیرماه غربالگری معیشــتی بگیران انجام خواهد شد اما خبری 
مبنی بر انجام این کار اعلام نشــده است.رییس جمهور در اسفندماه اعلام کرد که به سه میلیون ایرانی  
که حداقل درآمد را دارند ســه نوبت بسته حمایتی ۲00 تا 600هزارتومانی واریز خواهد شد. اولین نوبت 
آن در روزهای پایانی اسفند، دومین در 30فروردین ماه پرداخت شد و دو نوبت در اردیبهشت ماه که یکی 

بسته ویژه ماه رمضان بود و پرداخت شد و آخرین آن در خردادماه پرداخت خواهد شد.
اگرچه روز دقیق پرداخت این وام مشــخص نیســت اما طبق گفته های پیشن باید در خردادماه پرداخت 

شود.
در فروردین ماه دولت تصمیم گرفت بــه یارانه بگیران یک میلیون تومان یارانه پرداخت کند. ثبت نام ها 
تا 18اردیبهشــت ادامه داشت و واریزها در دو مرحله انجام شــد. البته قرار بود مرحله دوم این وام یک 
میلیون تومانی در اردیبهشــت ماه پرداخت شود که چون تا امروز انجام نشده است پیش بینی می شود به 

خردادماه موکول شود.
به روال ده ســال گذشته، باید ۲6ام خردادماه مبلغ ۴5هزار 500تومان یارانه نقدی به حساب سرپرستان 

واریز شود.
مطابق قانون بودجه ۹۹، وزارت کار موظف اســت یارانه نقدی ســه دهک بالای جامعه را حذف کند اما 
وزارت کار شــهریور سال گذشته که این کار را آغاز کرد پس از دوماه و حذف حدود یک میلیون خانوار 

آن را متوقف کرد. هنوز هم اطلاعاتی مبنی بر از سرگرفتن این روند منتشر نشده است.

رئیس سازمان امور مالیاتی در بخشنامه ای، برای مقابله با فرار مالیاتی و ایجاد وحدت رویه در رسیدگی 
به پرونده مالیاتی مودیانی که اقدام به صدور صورتحساب های غیرواقعی، ۹ دستور جدید صادر کرد.

امیدعلی پارســا در بخشــنامه ای به امور مالیاتی شهر و اســتان تهران و ادارات کل امور مالیاتی نحوه 
رسیدگی به صورتحساب های غیرواقعی را ابلاغ کرد.

رئیس سازمان امور مالیاتی در این بخشنامه عنوان کرده است که با عنایت به تصویب قانون پایانه های 
فروشگاهی و سامانه مودیان، به منظور پیشگیری و مقابله با فرار مالیاتی و ایجاد وحدت رویه در رسیدگی 
به پرونده مالیاتی مودیانی که اقدام به صدور صورتحساب های غیرواقعی می نمایند و همچنین اجتناب 

از اخذ مالیات مضاعف، ۹ مورد  اعلام کرد که به چند مورد ان اشاره می شود.
1. تشکیل کمیته یژه مبارزه با فرار مالیاتی در هر یک از ادارات کل امور مالیاتی برای رسیدگی و اتخاذ 

تصمیم در مورد مسائل مرتبط با صورت حساب های غیرواقعی
۲. در خصوص آن بخش از اعتبار مالیاتی مودی که به واسطه معاملات غیرواقعی با مودی صوری مورد 
پذیرش قرار نمی گیرد، چنانچه مودی-خریدار در مراحل رســیدگی یا دادرسی مالیاتی نسبت به معرفی 
فروشــنده واقعی اقدام کند، با احراز ادعای مودی و پس از مطالبه و وصول مالیات و عوارض متعلق از 

فروشنده واقعی، اعتبار موصوف برای خریدار مورد پذیرش قرار خواهد گرفت.
3. در صورتی که مشخص شــود طرف حساب صورتحساب فروش صادره توسط مودی، اشخاص فاقد 
اعتبار مالیاتی )مودی صوری( هستند، اگر فروشنده در مراحل رسیدگی یا دادرسی مالیاتی خریدار واقعی 
یــا خدمــت را معرفی کند، با احراز موضوع و پس از صدور صورتحســاب اصلاحی، ارزش بهای کالا و 
خدمت فروش رفته به عنوان بهای کالای خریداری شــده توســط خریدار واقعی محســوب و مالیات و 
عوارض پرداخت شده بابت فروش مذکور نیز به عنوان اعتبار مالیاتی یا بخشی از بهای تمام شده کالای 

خریداری شده خریدار واقعی کالا یا خدمات، مورد منظور خواهد شد.
۴. در صورت عدم معرفی خریدار یا فروشــند واقعی کالا یا خدمت توســط مودی، اداره امور مالیاتی باید 
مراتب این موضوع را به همراه مســتندات مربوطه به دادستانی انتظامی مالیاتی گزارش کند تا نسبت به 

اقامه دعوی نزد مراجع صالح قضایی اقدام شود.
5. در صورتی که پس از قطعیت پرونده مالیات عملکرد یا مالیات بر ارزش افزوده، مودی، فروشــنده یا 
خریــدار واقعــی را معرفی کند، پس از طی مراحل مذکور در بندهــای ۲ و 3، برابر مقررات تبصره ماده 
15۷ قانون مالیات های مســتقیم مربوط به مالیات عملکرد و بخشنامه های صادره سازمان در خصوص 

مالیاتی بر ارزش افزوده، اقدام شود.
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اگر امروزبیکاری 
در جامعه وجود دارد 
همه باید تلاش کنند 
تا مشکلات امنیتی 
افزایش پیدا نکند. 
لذا ستاد تدبیر استان 
در موضوعات مربوط 
به صدور مجوزها از 
دستگاه های اجرایی 
حمایت خواهد کرد
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کیانوش جهانپور رییس مرکز اطلاع رســانی وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی ایران به ارائه اطلاعات درباره آخرین آمار ابتلای قطعی به 

ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از آن در این کشور پرداخت.
بر اساس اطلاعات ارائه شده از ســوی رییس مرکز اطلاع رسانی وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی ایران تا روز دوشــنبه ۲۹ اریبهشت 
13۹۹؛  بر اســاس معیارهای قطعی تشــخیص ۲.۲۹۴ بیمار جدید مبتلا 
به کووید-1۹ در ایران شناســایی شــد. از بین مبتلایان جدید، 53۴ مورد 

بســتری و 1.۷60 مورد ســرپایی و از افراد در تماس با مبتلایان بودند که 
شناســایی شــدند و مجموع بیماران کووید-1۹ در ایران به 1۲۲.۴۹۲ نفر 
رســیده است.در طول ۲۴ ساعت گذشته، 6۹ بیمار کووید-1۹ جان خود را 

از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۷.05۷ نفر رسید.
تعداد ۲.۷1۲ نفــر از بیماران مبتلا به کووید-1۹ در وضعیت شــدید این 

بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
تاکنون ۹5 هزار و 661 نفر از بیماران، بهبود یافته و ترخیص شده اند.

سیر صعودی کرونا در 
ایران

بررسی صبح امروز از مفید یا مضر بودن گندزدایی مدارس:

بازی با مجهولات 
و  آموزش  وزیــر  طبق دســتور 
پرورش و موافقت ســتاد ملی 
مدیریــت و مبــارزه بــا کرونا 
فعالیت مدارس از بیست و هفتم 
اردیبهشــت ماه جــاری به منظور 
رفع اشکال دانش آموزان در مقاطع 
مختلف تحصیلی از سر گرفته شد.

بــه گفتــه مدیــران آمــوزش و 
پرورش مدارس و ســطوح هرروزه 
گند  آتش نشانی  نیروهای  توســط 
زدایی می شــند. اما اخباری نیز مبنی بر ضرر این نوع 
ضدعفونی ســطوح منتشر شــد که به سبب صحت و 
سقم آن به ســراغ رییس اداره محیط زیست و توسعه 
پایدار شــهری شهرداری مشــهد رفته و با او در این 

خصوص به گفت و گو نشستیم: 
رییس اداره محیط زیســت و توســعه پایدار شــهری 
شــهرداری مشــهد گفت: ویروس کرونا، یک بیماری 
ناشناخته با کلی مجهولات بوده و قطعیتی در خصوص 
این بیماری وجود ندارد.به گزارش صبح امروز، محمد 
پذیرا در مصاحبه با خبرنگار این رســانه پیرامون ضرر 
گندزدایــی مدارس و مه  پاشــی افــزود: هیچ کدام از 
روش های درمان و پیشــگیری بــه صورت قطعی راه 
گشای این بیماری نبوده و در صورت استفاده بیش از 

حد قطعا مضر است.
گندزدایی هرروزه مدارس

وی تصریح کرد: باتوجه به بازگشایی مدارس و افزایش 
تردد دانش آموزان در این اماکن جهت کاهش احتمال 
ابتلا به ویروس کرونا، مدارس هرروزه توسط ماموران 

آتش نشانی ضدعفونی وگندزدایی می شوند.
پذیــرا در خصوص مفید یا مضر واقع شــدن این گند 
زدایی بیان کرد: ایــن ویروس پر از مجهولات بوده و 
این در صورتی اســت که معلوماتی که نسبت به این 

ویروس وجود داشته بسیار اندک است.
وی ادامه داد: این روزها اخبــار متفاوتی در خصوص 
چگونگی انتقال این ویــروس و یا مدت زمان حضور 
و زنده ماندن ان در ســطوح مختلف منتشــر شده که 
بیشــتر این اخبار به مرور زمان منقضی شــده چرا که 
هرچه زمان به سمت جلو حرکت می کند بیشتر متوجه 

مجهولات این ویروس می شویم.
استفاده از تجربیات دیگر کشورها

رییس اداره محیط زیســت و توســعه پایدار شــهری 
شهرداری مشــهد تبیین کرد: هر اقدامی که در جهت 
پیشــگیری ممکن اســت مفید واقع شــود باید انجام 
شــود، و از این روش گندزدایی در دیگر کشورها برای 

پیشگیری از شیوع انجام می شود.
وی ابــراز کرد: این روزها اســتفاده از مواد ضدعفونی 
کننده 100 برای رعایت پروتکل های بهداشتی توصیه 
می شــود اما عده ای نیز بی اساس و بدون هیچ مبنایی 
استفاده از این مواد را مضر سلامتی و بدون اثر در این 

ویروس منحوس می دانند.

پذیرا در خصوص نحوه گندزدایی مدارس اظهار داشت: 
در این مــواد یک ماده فوگ و مهی که تاثیر بســیار 
خوبی در پــاک  کنندگی ســطوح و ضدعفونی کردن 
ســطوح دارد و به نظر من مدیر و مســئول این مواد 

هیچ ضرری ندارد.
اخبار ضد و نقیض کرونا

وی اذعان کرد: این روزها مجهولات بسیاری در مورد 
کرونا وجود داشــته به طور مثال یک روز ماسک های 
فیلتر دار توصیه شده اما با گذشت زمان همان محققان 
اســتفاده از این ماســک را مفید ندانسته و در صورت 
اســتفاده احتمال افزایش ضریب ابتــلا به ویروس را 

جهت مصرف کنندگان و دیگرشهروندان می دهند.
رییس اداره محیط زیســت و توســعه پایدار شــهری 

شهرداری مشهد تشریح کرد: در خصوص این ویروس 
مجهــول انجام ندادن خیلی راحت  تر بوده اما دســت 
روی دست گذاشتن و تماشای شیوع بیشتر این بیماری 

قطعا نتایج سختی را برای ما به همراه می آورد.
وی گفت: در کل دنیا جهت ضدعفونی کردن ســطوح 
از این روش استفاده می کنند و استفاده بیش از حد این 

ممکن است مضر باشد.
استفاده بیش از حد الکل افزایش نفوذ ویروس

پذیرا تاکید کرد: به طــور مثال همین الکلی که برای 
ضدعفونی کردن دســت ها مورد استفاده قرار می گیرد 
در صورت تکرار بیش از حد به پوســت دســت آسیب 
رســانده و سبب خشکی پوست شده و موجب افزایش 

نفوذ میکروب و ویروس کرونا می شود.
رییس اداره محیط زیســت و توســعه پایدار شــهری 
شهرداری مشهد تصریح کرد: هر چیزی استفاده بیش 
از حد ان ســم اســت و کم آن دارو است و در  اینجا 
دفعات اســتفاده بسیار حائز اهمیت است و اگر در طی 
روز بارها این عمل گندزدایی در مدارس انجام شــود 
قطعا مضــر بوده و خود این عمل موجب ایجاد ســم 
می کند.وی خاطر نشــا کرد: اما شــهرداری با استفاده 
از نیروهای متبحر آتش نشــانی این عمل مه  پاشی و 
ســم زدایی را یک بار طی ۲۴ ســاعت انجام داده که 
ایــن میزان کافی و مفید اســت و اگر بیش از چند بار 
در روز این عمل انجام شود قطعا برای دانش اموزان و 

شهروندان مضر است.
آتش نشانان؛ مسئول گندزدایی شهر و مدارس

به نقل از ایرنا، مدیرعامل ســازمان آتش نشانی مشهد 
گفت: عملیات ضدعفونی مدارس و کلاســهای درس 

دانش آموزان در سطح این کلانشهر توسط آتش نشانان 
این ســازمان در حال انجام اســت. آتشــپاد دوم امیر 
عزیزی افزود: ضدعفونی این اماکن از ۲۷ اردیبهشت 
با بازگشایی مدارس در دستور کار سازمان آتش نشانی 
مشــهد قرار گرفت.وی ادامه داد: عملیات ضدعفونی 
مدارس مشهد توسط آتش نشــانان هر روز به صورت 
مســتمر ادامه دارد.مدیرعامل ســازمان آتش نشــانی 
مشــهد همچنین گفت: عملیات گندزدایی محلات و 
خیابانهای حاشیه این کلانشهر و اماکن عمومی آن نیز 
بطور روزانه با فعالیت گروهی 50 نفره از آتش نشــانان 
همچنان تداوم دارد.اســتان شش میلیون و ۴00 هزار 
نفری خراســان رضوی افزون بر یک میلیون و 300 
هزار دانش آموز دارد که افزون بر نیمی از آنها در مشهد 

به مدرسه می روند.

 تلاش جهت بازگشایی مدارس 
در مهرماه

آموزش و پرورش تمام تلاش خود را برای بازگشایی مدارس در مهرماه بکار بگیرد.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی گفت: آموزش و پرورش 
ضمن ارزیابی نتایج آموزش های غیرحضوری تلاش کند تقویم آموزشی دچار اخلال 

نشده و مدارس در همان موعد مقرر به شکل حضوری تشکیل شود.
به گزارش صبح امروز، فرهاد فلاحتی در پاســخ به این سوال که آیا همزمانی شیوع 
کرونا و H1N1 در پاییز مانع بازگشــایی مدارس خواهد شد؟ گفت: تصمیم گیری در 
خصوص بازگشــایی مدارس در پاییز به دلیل اهمیت سلامتی دانش آموزان؛ معلمان 
و جلوگیری از انتقال بیماری به خانواده ها و ســطح جامعه بسیار مهم بوده و نیازمند 

بررسی های علمی و کارشناسی بیشتری است.
نماینده مردم قائنات در مجلس شورای اسلامی افزود: در حال حاضر وزارت آموزش 
و پرورش به منظور جلوگیری از توقف فرآیند آموزشــی در کشــور رویکرد مناسبی 
را درخصوص تدریس معلمان در فضای مجازی و شــبکه تلویزیونی انجام می دهد. 
اما نتیجــه این آموزش ها پس از امتحان پایان ســال باید ضمن مقایســه با نتایج 
آموزش های حضوری ســال های گذشــته، مورد ارزیابی دقیق قــرار گرفته و برای 
جلوگیری از  بلاتکلیفی دانش آموزان درسال آینده برنامه ریزی و تصمیم گیری شود. 

نتایج آموزش های غیرحضوری مورد ارزیابی قرار گیرد
ایــن نماینده مردم در مجلس اضافه کــرد: آموزش و پرورش پس از امتحانات پایان 
سال به یک ثبات نسبی خواهد رســید و می تواند نتایج آموزش های غیرحضوری را 
مورد بررســی و ارزیابی قرار دهد. اما باید این نکته را هم در نظر داشــته باشیم که 
میزان اطلاع از بیماری کرونا در چهار ماه آینده افزایش چشــمیگری خواهد داشت، 
همچنین شــیوه های پیشــگیری و درمانی و امکانات بهداشتی با امروز تفاوت چشم 
گیری داشــته و قابل مقایســه نیست. از طرفی فضای کشــور هم مدیریت شده تر 
خواهد بود. از این رو با گذشــت زمان بهتر می توانیم در خصوص بازگشایی مدارس 

تصمیم گیری کنیم.
آموزش و پرورش تلاش کند مدارس تقویم آموزشی تغییر نکند 

وی با بیان اینکه کرونا در مناطق مختلف کشــور، اپیدمی های متفاوتی داشته است، 
ادامه داد: نمی توانیم نســخه واحدی برای پیشگیری از شیوع ویروس کرونا در سطح 
کشــور بنویســیم. اما وزارت آموزش و پرورش باید تلاش کند مدارس را بر اساس 
همان تقویم آموزشــی و به همان شکل حضوری آغاز کند. اما اگر در برخی از نقاط 
کشور شرایط به نحوی است که نمی توانیم کلاس ها را به شکل حضوری آغاز کنیم، 
تدریس به همان شــکل غیرحضوری، ویدئو کنفرانس در فضــای مجازی تا زمان 

رسیدن به شرایط مطلوب تر ادامه دهیم.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: 
امیدواریم با هماهنگی و تلاش مدیران و همراهی و انســجام مردم تقویم آموزشی 

دچار اخلال نشود و مدارس در همان موعد مقرر به شکل حضوری تشکیل شود.

احیای 6 بیمار با اهدای عضو
اهدای اعضای بیمار مرگ مغزی در دانشــگاه علوم پزشکی مشهد، موجب نجات و 

ادامه زندگی شش بیمار نیازمند به عضو شد.
مســئول واحد فراهم آوری اعضای پیوندی دانشگاه علوم پزشکی مشهد اظهار کرد: 
در نهصدو هشــتادو پنجمین ) ۹85 ( عمل اهــدای عضو از اهدا کننده مرگ مغزي 
آقای  حســن جامه پرازی ۴0 ساله  که از  بیمارســتان شهید هاشمی نژاد  به واحد 
فراهم آوری اعضای پیوندی در مرکز پیوند اعضای دانشگاه مشهد معرفی شده بود، 
پس از انجام مراحل تأیید مرگ مغزي و رضایت خانواده وی در بیمارستان منتصریه 

تحت عمل جراحي اهدای عضو قرار گرفت .
دکتر ابراهیم خالقی خاطر نشــان کرد: کلیه های زنده یاد  جامه پرازی در بیمارستان 
بوعلی ســینا شــیراز  به آقای ۴3 ساله  ساکن شیراز و خانم ۴۷  ساله ساکن بهبهان 
که ســالها از نارســایی کلیه رنج می بردند  و با دیالیز تحت درمان بودند به صورت 

رایگان اهدا و پیوند شد.
وی افزود: کبد مرحوم حســن جامه پرازی نیز در بیمارســتان منتصریه به آقای 63 

ساکن مشهد پیوند و به  بیمار زندگی دوباره ای بخشید.
مسئول واحد فراهم آوری اعضای پیوندی دانشگاه علوم پزشکی مشهد خاطر نشان 
کرد: قرنیه هاي  زنده یاد حســن جامه پرازی نیز جهت پیوند به بانک چشم دانشگاه 

علوم پزشکی مشهد ارسال شد.
وی گفت: قسمتي از پوست مرحوم حسن جامه پرازی جهت پیوند به بخش سوختگي 

بیمارستان امام رضا)ع( ارسال شد.

اهدای پلاسمای 50 بهبود یافته کرونا
مدیر کل انتقال خون خراســان رضوی با بیان اینکــه تا کنون 50 بیمار بهبود یافته 
پلاســمای خون خود را برای کمک به درمان بیمــاران مبتلا به کرونا اهدا کرده اند 
اظهــار کرد: رضایت کامــل اهدا کننده و دریافت کننده شــرط اصلی درمان و اهدا 

پلاسما به شمار می رود.
دکتر مجید عبداللهی با بیان اینکه دریافت پلاسما ار بیماران بهبود یافته کووید-1۹ 
از اول اردیبهشــت ماه در بیمارســتان امام رضا)ع( آغاز شده است خاطر نشان کرد: 
تاکنون استقبال بیماران بهبود یافته در اهدای پلاسما مطلوب بوده است چرا که آنها 
وضعیت بیماران را بهتر از دیگر افراد درک می کنند و برای نذر بازیافتن سلامتی شان 

نسبت به اهدای پلاسما اقدام می کنند.
وی رســیدن ایمنی بدن به حد قابل قبول را فاکتور مهمی برای اهدا پلاسما عنوان 
و تصریح کرد: افرادی که برای اهدای پلاســما به مراکز انتقال خون مشهد مراجعه 
می کنند باید مدارک خود مبنی بر ابتلا به بیماری کرونا و درمانشان را ارائه کنند که 
پس از بررســی مدارک و شواهد موجود اقدام به دریافت پلاسما از بیماران کرونایی 

بهبود یافته می شود.
مدیرکل انتقال خون خراســان رضوی از بهبودیافتگان کرونا خواســت به شــکرانه 
ســلامتی خود نسبت به اهدای پلاســمای خون خود در پایگاه منتخب انتقال خون 

اقدام کنند.

 اخبار

دامپزشــکی  مدیرکل 
با  خراســان رضــوی 
بیــان اینکــه در چند 
برای  ارزی  اخیــر  ماه 
تهیه واکســن و تامین 
دامــی  نهاده هــای 
است  نیافته  تخصیص 
اقلام  این  تهیه  گفت: 
نیازمنــد تخصیص ارز 

مورد نیاز است. 
روز  احمــد شــریعتی 
جلســه  در  دوشــنبه 
جدید  رییــس  معرفی 
دامپزشــکی  شــبکه 
رشــتخوار افزود: سهم 
اســتان  دامپزشــکی 

خراســان رضوی از اعتبارات تملک دارایی ها و سرمایه ای در ســال گذشته 3۹ درصد بود و در چند ماه 
اخیر نیز در این سازمان هیچگونه ارزی برای تهیه واکسن و نهادهای دامی تخصیص داده نشده است.

وی ادامه داد: شبکه دامپزشکی از جمله سازمان هایی است که در برنامه کاری خود تنوع بسیار دارد و در 
کنار مباحث مربوط به حوزه دام مســایلی مانند سلامت، آموزش و تحقیقات را در دستور کار دارد و این 

امر باعث شده است دامپزشکی در جایگاه ویژه قرار گیرد.
مدیرکل دامپزشــکی خراســان رضوی گفت: بیماری کرونا یکی از ۷00 نوع بیماری مشترک بین دام و 
انسان است و باید در حوزه دامپزشکی و بیماری های مشترک بین دام و انسان مراقبت ها و پیشگیری های 
لازم صورت گیرد زیرا  به محض شــیوع یک بیماری مشترک، ضرر و زیان بسیار بوجود می آید که باید 

با اتخاذ راهکار درست و اصولی از آن جلوگیری کرد.
فرماندار رشتخوار  نیز گفت: 85  درصد جمعیت مردم این شهرستان در روستاها ساکن هستند و زندگی 
مردم این منطقه با دامداری عجین شــده است و کشاورزی و دامداری دو مقوله وابسته برای مردم این 

خطه محسوب می شود.
خالقداد عرب افزود: از ابتدای ســال جاری حدود 300 میلیمتر بارندگی در رشــتخوار ثبت شــده و هم 
اکنون مراتع و مزارع این شهرســتان در بهترین وضعیــت ممکن قرار دارد و چرای دام ها نیز به راحتی 

انجام می  پذیرد.
در این مراســم دکتر حســن صادقی به عنوان سرپرست جدید شبکه دامپزشــکی رشتخوار معرفی و از 

خدمات ۲ ساله دکتر حسین اکبری نسب رییس سابق دامپزشکی این شهرستان قدردانی شد.
رشتخوار بیش از 300 هزار راس دام سبک و سنگین دارد و سالیانه بیش از 350 هزار تن محصول دامی 

در این شهرستان تولید و روانه بازار می شود.
رشتخوار با 65 هزار نفر جمعیت در ۲0۹ کیلومتری مشهد واقع است.

50 مجرم غیر عمد منتظر نگاه خیران
زنــدان  اداره  سرپرســت 
ســبزوار گفت: 50 زندانی 
جرایــم غیرعمــد در این 
انتظار  چشــم  شهرستان 
کمک های خیران هستند. 
به نقل از ایرنــا، فریدون 
تعداد  این  افــزود:  کارآمد 
 110 بدهــی  با  زندانــی 
بــه خاطر  میلیــارد ریال 
و محکومیت  نفقه  مهریه، 
مالی غیرعمد در زندان به 

سر می برند.
جشــن  داد:  ادامــه  وی 

گلریزان ســالجاری به سبب پیشگیری از شــیوع بیماری کرونا در فضای مجازی برگزار شده و تا پایان 
ماه مبارک رمضان ادامه دارد.

رییس ستاد جشن گلریزان شهرستان سبزوار گفت: خیران می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر برای 
کمک به آزادی زندانیان با دبیر جشن مردمی گلریزان یا با شماره تلفن ۴۴6۴۷۷8۴ تماس حاصل نمایند.

توزیع 3 هزار بسته معیشتی در شهرستان های سبزوار
دبیر ستاد امر معروف و نهی از منکر سبزوار گفت: ستاد اجرایی فرمان امام)ره( در قالب رزمایش همدلی 
و کمک مومنانه، سه هزار بسته معیشتی بین نیازمندان و آسیب دیدگان از کرونا در شهرستانهای سبزوار، 

جوین، جغتای، داورزن و خوشاب توزیع کرد. 
سید حسین شبیری روز دوشنبه در آیین رزمایش مواسات و کمک مومنانه سبزوار افزود: این بسته های 
معیشــتی شامل برنج، مرغ، رب، ماکارانی، روغن، نخود و لوبیا به ارزش هر یک سه میلیون و ۲00 هزار 

ریال  است.
وی ادامه: این بســته های معیشــتی از طریق 11 گروه جهادی که به نام شــهدا نام گذاری شده اند بین 

خانواده های نیازمند و آسیب دیدگان ناشی از بیماری کرونا توزیع شده است.
شبیری ادامه داد: علاوه بر توزیع بسته های معیشتی ستاد اجرایی فرمان امام)ره(، تاکنون طی دو مرحله 
از رزمایش همدلی و کمک مومنانه در ســبزوار، هشت هزار و 500 بسته مواد غذایی با همت بسیجیان 

پایگاه ها و حوزه  های مقاومت تهیه و در اختیار نیازمندان قرار گرفت.
سبزوار در ۲30 کیلومتری غرب مشهد قرار دارد.

به گفته کیانوش جهان پور رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی تا روز دوشنبه ۲۹ اردیبهشت 13۹۹،  1۲۲ هزار و ۴۹۲ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس 
کرونا مبتلا شــده و با فوت 6۹ تن در ۲۴ ساعت گذشــته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به هفت 

هزار و 5۷ تن رسید.
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هر چیزی استفاده بیش 
از حد ان سم است و کم آن 
دارو است و در  اینجا دفعات 
استفاده بسیار حائز اهمیت 
است و اگر در طی روز بارها 
این عمل گندزدایی در مدارس 
انجام شود قطعا مضر بوده و 
خود این عمل موجب ایجاد سم 
می کند

این روزها اخبار متفاوتی 
در خصوص چگونگی انتقال 
این ویروس و یا مدت زمان 
حضور و زنده ماندن ان در 
سطوح مختلف منتشر شده که 
بیشتر این اخبار به مرور زمان 
منقضی شده چرا که هرچه 
زمان به سمت جلو حرکت 
می کند بیشتر متوجه مجهولات 
این ویروس می شویم
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دو فیلم کوتاه ایرانی در 
جشنواره هندی

فیلم های کوتاه »گلوله های تعمید« و »فنگ شــویی وارونه« ساخته زیور 
حجتی به جشــنواره ای در هند راه یافتند.فیلم های کوتاه گلوله های تعمید 
و فنگ شویی وارونه ساخته زیور حجتی در بخش رقابتی سیزدهمین دوره 
جشــنواره بین المللی فیلم Filmsaaz هند نمایش داده خواهند شــد.علی 
خلقی، بابک شــیروانی و حسن بشــکاره بازیگران فیلم کوتاه گلوله های 
تعمید هســتند.گلوله های تعمید فیلم 1۲ دقیقه ای است با مضمون مواجهه 
یک انسان با خود که روایت تجربی از این انسان در موقعیت های گوناگون 

در فیلــم به تصویر می کشــد. این فیلم دیالوگ نــدارد و کاملًا متکی به 
تصویر اســت که فضایی ذهنی و رئال دارد.جشنواره Filmsaaz هر ساله 
توسط دانشــگاه )AMU( برگزار می شود و یکی از بزرگترین جشنواره های 
فرهنگی و هنری چندگانه در هند اســت.کوروش مختاری، هاجر عتیقی، 
علی اعتمادی و روژینا ستاری بازیگران فیلم کوتاه فنگ شویی هستند.در 
خلاصه داستان این فیلم کوتاه آمده است: مادری در راستای تربیت خاص 

فززندش، نتیجه معکوس می گیرد.

مسابقه قصه گویی »قصه های آسمان«

همزمـان بـا مـاه مبـارک رمضـان و شـب های قـدر، فراخـوان مسـابقه »قصه های 
آسـمانی« در فضـای مجـازی منتشـر می شـود.

بـه گـزارش صبـح امـروز ایـن مسـابقه قصه گویـی بـرای گروهـای سـنی ۹ تا 1۴ 
و 1۴ تـا 18 والدیـن، مربیـان از ۲8 اردیبهشـت شـروع شـده و تـا اول  تیـر 13۹۹ 

ادامـه می یابـد.
ابراهیـم زره سـاز مدیـر کل کانـون اسـتان ضمـن اشـاره به اهمیـت بازیابـی هویت 
دینـی و توجـه بـه قـرآن و آموزهـای آن گفـت: قصـه و قصه گویـی بهترین مسـیر 
بـرای ورود بـه دنیـای کودکان اسـت و از این مسـیر می شـود کـودکان و نوجوانان 
را بـا قـرآن کـه بزرگتریـن کتاب آسـمانی و انسـان سـاز اسـت آشـنا کـرد. خداوند 
در قـرآن بـا انسـان ها بـه زبـان قصـه صحبـت کـرده اسـت و ایـن خـود گواهی بر 

اهمیـت و جایـگاه قصـه و قصه گویی اسـت.
زره سـاز ابـراز امیـدواری کـرد کـه بـا فعالیت هـای فرهنگـی، هنـری و قصه گویـی 
بـرای  را  راه  قـرآن  بیشـمار  آموزه هـای  و  داسـتان های جـذاب  از  بهره گیـری  بـا 
علاقمنـدی و آشناسـازی بیشـتر کـودکان و نوجوانـان بـا ایـن گنجینـه معنـوی 

می تـوان همـوار کـرد.
شـایان ذکـر اسـت در جریـان ایـن فراخـوان دبیرخانـه قصه گویـی پنـج قصـه از 
قصـص قـرآن را بـه زبـان سـاده برای گروه های سـنی هـدف آماده کرده اسـت که 
از طریـق فضـای مجـازی در اختیـار عمـوم قـرار می دهـد. علاقمنـدان می بایسـت 
یکـی از ایـن قصه هـا را انتخـاب و بـه صـورت صوتـی و یـا تصویری حداقـل در 3 

دقیقـه و حداکثـر در 5 دقیقـه اجـرا کـرده و بـه دبیرخانه مسـابقه ارسـال کنند.
مهلـت ارسـال آثـار تـا 1 تیـر ۹۹ و تاریـخ اعـلام برگزیـدگان 3 تیـر همزمـان بـا 
ولادت حضـرت معصومـه)س(   می باشـد. کـودکان و نوجوانـان می تواننـد از طریق 

پیام رسـان دبیرخانـه بـه شـماره 0۹38۲6۴0815 آثـار خـود را ارسـال کننـد.
در هـر بخـش بـه سـه برگزیـده جایـزه و لـوح تقدیر اهـدا می گـردد و آثـار منتخب 
از رادیـوی صـدای خراسـان پخـش خواهـد شـد. جهـت دریافـت فایل قصـه ها به 

سـایت khrazavi.kpf.ir مراجعـه فرمایید.

 نمایش کاغذپاره ها در جشنواره
 کراکو لهستان

مسـتند انیمیشـن »کاغـذ پاره هـا« سـاخته بهزاد نعلبنـدی در بخش »جهـان زنان« 
شـصتمین دوره جشـنواره کراکـو در کشـور لهسـتان به نمایـش در می آید.

 The« بـه گـزارش ایسـنا، مسـتند انیمیشـن »کاغذپاره هـا« بـا نـام بیـن المللـی
Unseen« بـه کارگردانـی بهزاد نعلبنـدی در بخش غیررقابتی »داسـتانهان جهان: 
جهـان زنـان« ایـن رویـداد سـینمایی بـه روی پـرده مـی رود کـه ویـژه آثـاری بـا 

نقش هـای اصلـی زناناسـت.
کاغـذ پاره هـا روایـت زنان زجر کشـیده و بی خانمانی اسـت که به شـکل اسـفباری 
بـار در جشـنواره  اولیـن  بـرای  فیلـم  ایـن  نگهـداری می شـوند.  در یـک کمـپ 
بین المللـی فجـر رونمایـی شـد و نمایـش بین المللـی خـود را در جشـنواره مهـم 
»ایدفـا« آغـاز کـرد. همچنیـن ایـن فیلـم کاندیـدای جایزه بهترین انیمیشـن سـال 
از آسـیا پاسـیفیک بوده و در جشـنواره سـینما حقیقت حضور موفقی داشـته اسـت.

پخـش جهانـی ایـن فیلـم به عهده شـرکت مسـتقل های ایرانـی با مدیریـت محمد 
اطبایی اسـت.

عوامـل فیلـم »کاغـذ پاره هـا« عبارتنـد از: نویسـنده، طـراح، انیماتـور، تدویـن ، 
تهیه کننـده و کارگـردان بهـزاد نعلبنـدی، آهنگسـاز عطـا ابتـکار، طراح صدا انسـیه 

ملکـی، پژوهشـگر الهـام آریامنـش، مدیـر روابـط عمومـی غزالـه سـعادتی.
طبـق اعـلام پیشـین مسـئولان جشـنواره فیلـم کراکـو لهسـتان، امسـال مسـتند 
»سـایه های بی خورشـید« بـه کارگردانـی مهـرداد اسـکویی نماینده سـینمای ایران 

در بخـش رقابـت بیـن المللـی ایـن رویداد سـینمایی اسـت.
ایـن مسـتند پیـش از ایـن و در اولیـن نمایـش جهانـی خـود در بخـش رقابتـی 
سـی ودومین جشـنواره مسـتند آمسـتردام )ایدفـا( و در افتتاحیـه ایـن رویداد مسـتند 
رونمایـی شـد، جایـزه بهترین کارگردانـی را برای مهرداد اسـکویی بـه ارمغان آورد، 
در بخـش رقابتـی و همچنیـن ویـژه شـصتمین سـالگرد برگـزاری جشـنواره فیلـم 

کراکـو لهسـتان بـه روی پـرده خواهـد رفت.
جشـنواره فیلـم کراکـو  قـرار بـود از تاریـخ 31 مـی تـا ۷ جـولای ۲0۲0 )11 تا 18 
خـرداد سـال آینـده( برگزار شـود امـا در نهایت اعلام کرد به سـبب بحـران جهانی 
شـیوع ویـروس کرونـا امسـال فیلمهـای پذیرفتـه را بـه صـورت آنلاین بـه نمایش 

خواهد گذاشـت.

گفت وگوی صبح امروز با کارشناس امور سینمایي و سمعی و بصری اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي مشهد؛

»پنج نشسته« راهی مسابقه بین المللی ساتریکون لهستان شد
 عکاسی هنری است 
 1830 سال  در  که 
میلادی اختراع شد 
و به طور عمومی ده 
ســال بعد به رسمیت 
شناخته شــد و امروزه 
بزرگ ترین  عکاســی 
ســرگرمی رو به رشد 
در جهان با سخت افزار 
صنعت  یک  به تنهایی 

چند میلیارد دلاری است.
به تبع رشد عکاســی و رشد سعودی آن 
به عنوان یک هنــر لذت بخش و پردرآمد 
هرســاله مســابقات عکاســی زیادی با 
و  برگزار می شــود  گوناگون  محوریــت 
عکاســان و هنرمنــدان در اکثــر نقاط 
جهــان آثار خود را ارســال کــرده و در 
مسابقات با یکدیگر به رقابت می پردازند 
و اما در مســابقه بین المللی ســاتریکون 
لهســتان ۲0۲0 آثار هنرمندان ایران در 
بخش کاریکاتور زینت بخش نمایشــگاه 
ساتریکون شد و هنرمندان ما در این دوره 

از مسابقات خوش درخشیدند.
در کنار دریافت جوایز توســط هنرمندان 
از عکاســان  ایرانی تنها عکس راه یافته 
ایرانی در این دوره از مســابقات اثر سید 
علی سیدی در بخش تنهایی و طنز بود.

کارشناس امور سینمایي و سمعي و بصري 
اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامي مشهد  و 
عضو فعال انجمن عکاســان خراســان 
رضوی سید علی سیدی متولد سال 13۴8 
که هم زمان با ورود به دانشــگاه از سال 
136۹ شروع به عکاسی کرده و علاقه مند 
به عکاسی مســتند اجتماعی و عکاسی 
خلاقانه می باشد. وی عضو اصلي انجمن 
عکاسي خراســان رضوي، عضو انجمن 
ســینماي جوانان مشهد و کلوپ عکاسی 
آبگینه، عضو انجمن ملی عکاســی ایران 
و عضو صندوق حمایت از نویســندگان، 
روزنامه نگاران و هنرمندان، عضو شرکت 
خدمات سینمایي هنر جاوید شرق، عضو 
هیئت مؤســس موسسه توسعه سینمایي 
فارابي خراســان رضوي و عضو عکاسان 
حوزه هنري خراســان رضوي می باشــد 
و در بیــش از پنجاه نمایشــگاه عکس 
گروهي در داخل کشور و در نمایشگاه ها 
و مســابقات عکس داخلــی و بین المللی 
کسب  همچنین  اســت.  کرده  شــرکت 
مدال طلاي شصت و پنجمین نمایشگاه 
بین المللی عکاســي آســاهي شــیمبون 
ژاپن، کســب مقــام اول و دریافت مدال 
طلا و لوح افتخار نمایشــگاه بین المللی 
عکاسي و نیز کشور ایتالیا در سال ۲005 
میلادي و کســب جایزه اول مدال نقره 
ریاســت جمهوري ایتالیا و همچنین لوح 
نقره موسسه مالي ســیفا در سال ۲005 
میلادي جوایز و افتخارات بسیار دیگر در 
رزومه درخشــان این هنرمند می باشد. به 
سراغ وی رفته تا بیشتر در جریان جزئیات 
کارهایی که تاکنون انجام داده است قرار 

بگیریم.
به  گرایش  در  خود  تجربیات  و  علاقه مندی 

عکاسی به چه صورت بوده است؟
از کودکی به خط و نقاشی علاقه داشتم. 
در دوره  راهنمایی علاوه بر خوشنویسی، 
نقاشی هایی ترسیم می کردم. به دبیرستان 
که وارد شــدم فرصت عکس گرفتن نیز 
برایم فراهم شــد. از آن  پس به مدت 5 

سال با یک دوربین کوچک روسی )لاما( 
عکس می گرفتم. وارد دانشگاه که شدم، 
از گذراندن خدمت سربازی مسئول  پس 
آرشــیو فیلم هــای 35 و 16 میلی متری 
امور ســینمایی انجمن شدم و در کنار آن 
به فعالیت های عکاســی خود ادامه دادم. 
علاوه بر این موارد مدتی نیز دســتیاری 
دوربین هــای ســوپر 8 را انجــام دادم و 
انیماتوری را تجربه کرده و از سال 13۷8 

عکاسی را به طورجدی ادامه دادم.
نگاه شما  در عکاسی بیشتر به چه چیزی معطوف 

است؟
بیشــتر با توجــه به روحیه شــوخ طبعی 
نگاهم در عکاســی در بیشتر آثار مستند 
اجتماعی با زیر مایه طنز آمیخته شده که 
این از ضمیر ناخودآگاه من اســت. نگاه 
در عکاســی با ممارست و مطالعه در امور 
هنری و کســب تجربه در طول زمان به 
دســت می آید، دید و نگاه خلاقه در هنر 
در فطرت آدمی اســت و در صورت ورود 
در هنر توسط هنرمند می تواند با ممارست 
و...  ظهور پیدا کند. عکاسی من نگاه آزاد 
است. البته بیشتر به سوژه های اجتماعی 
با ته مایــه طنز که می تواند نیشــخند یا 
نوشخند به مسائل اجتماعی روز باشد، در 
واقع عکاس مثل هر انسانی موقع عکاسی 
فقط از فرصت ها استفاده می کند که این 
به آمادگی ذهنی تکنیک و مهارت کافی 
و آشنایی با اصول هنر و... بستگی دارد تا 
بتواند در آن لحظه قطعی آن لحظه ناب 

و تأثیرگذار را درست ثبت کند .
چه  از  عکاسی  بین المللی  مسابقات  در  ورود 

سالی شروع شد؟
 ورود در مســابقات بین المللی عکاســی 
را از ســال۲003 شــروع کردم. در سال 
۲005 برنده جایزه خانه بلغارســتان شدم 
و هم زمان پذیرش اثر در ســال ۲005 در 

ساتریکون لهستان داشتم.
چه  عکاسی  مسابقات  به  ارسالی  آثار 

ویژگی هایی دارند
 از نظر فنی عکس هایی انتخاب می شود 
کــه علاوه بر ارتباط با موضوع مســابقه 
به نگاه حرفه ای گرفته شــده باشد، یعنی 
عکس حس داشــته باشد، منظور از نگاه 

تمام ویژگی هــای یک عکس خوب اعم 
از زاویه  دید عکاس، ســنجش نور و … 
می باشــد البته برخی عکاســان به دنبال 
چیدمــان در عکاســی هســتند، هرچند 
برای  امــر می تواند پیش زمینــه ای  این 
عکاســی های بعدی باشــد اما تداوم آن 
خوب نیســت، بلکه باید دید عکاسی هر 
فرد تقویت شــود. البته ازنظر عمومی نیز 
آثاری را در جشــنواره ها شرکت می دهیم 
ارزش هــای جمهوری  و  اعتقــادات  که 

اسلامی را زیر سؤال نبرد.

اولین ورود به مسابقه عکاسی طنز را به خاطر 
دارید؟

بله، در ســال 1383 برگزار شــد که در 
آن  نفــر دوم اولین مســابقه عکس طنز 
بین المللی حوزه هنري ســازمان تبلیغات 

اسلامي تهران شدم.
تاکنون چند نمایشگاه برگزار کرده اید؟

برگــزاري اولین نمایشــگاه عکس طنز 
ایرانیــان در خانه طنز و هزلیات کشــور 
بلغارســتان در ســال ۲006 میلادي با 
عنوان طنز در عکاســی و عکاســی طنز 
صورت گرفت. دومین نمایشــگاه عکس 
طنــز ایرانیــان در خانه طنــز و هزلیات 
بلغارستان در سال ۲008 میلادی  کشور 
با عنوان خنده درمانی، برگزاري ســومین 
نمایشگاه عکس طنز ایرانیان در خانه طنز 
و هزلیات کشور بلغارستان در سال ۲010 
میلادی با عنوان باهم بخندیم – به هم 
نخندیم، چهارمین  نمایشگاه عکس طنز 
ایرانیــان در خانه طنز و هزلیات کشــور 
بلغارســتان در ســال ۲013 میلادی با 
عنوان باهم طنز در زندگي روزمره از ۲1 
نوامبر تا پایان سال ۲013 میلادي برگزار 

کرده ام.

نمایشگاه های داخلی
برگــزاري اولین نمایشــگاه عکس طنز 
در مشهد در ســال 1388 با عنوان باهم 
بخندیــم در نگارخانــه میرک مشــهد، 
طنز  نمایشــگاه عکس  دومین  برگزاري 
در مشهد در ســال 138۹ با عنوان خانه 
طنز در نگارخانه میرک مشهد، برگزاري 
نمایشگاه عکس طنز اجتماعي براي طرح 
اســتقبال از بهار سال 13۹0 در نگارخانه 
فرهنگســراي بهشــت مشــهد ازجمله 

فعالیت های من بوده است.

در مسابقه بین المللی ساتریکون لهستان 2020 
اثر شما به عنوان تنها عکس راه یافته از عکاسان 
ایرانی در این دوره از مسابقات بوده است، در 

این خصوص توضیحی بفرمایید؟
بین المللی ساتریکون لهستان  در مسابقه 
۲0۲0 آثــار هنرمندان ایــران در بخش 
کاریکاتــور در ایــن دوره زینت بخــش 
نمایشگاه ساتریکون شد و آثار محمدامین 
جنکی،  احسان  چراغی،  احســان  آقایی، 
مرضیه خانی زاده، محمدحســین اکبری، 
سامان  رفیعی،  ســجاد  پاک دل،  علیرضا 
ترابی، مهناز یزدانــی و هم چنین اثر من 
به عنوان تنها عکس راه یافته از عکاســان 
ایرانی در این دوره از مســابقات بود. این 
عکس را در حاشــیه عکاســی از سریال 
در مشــهد گرفتم.  قرآنــی  قصه هــای 
این عکــس در عین ســادگی بیان یک 
جریان اجتماعــی را دارد، در این عکس 
به هیچ عنوان غلو نشــده  و یک عکاسی 
ساده از یک موضوع اجتماعی بابیان نگاه 
عکاس می باشــد که دو نسل مختلف را 
درآن واحد به تصویر می کشد و یک طنز 

اجتماعی را روایت می کند.
هیئت داوران چه کسانی بودند و نتایج به چه 

صورت بود؟
هیئت داوران جشــنواره بین المللی عکس 
و کاریکاتور ســاتریکون لهستان در ۲۲ 
فوریه سال ۲0۲0 میلادی به نمایندگی از 
روبرت سوا ریاست و اعضاء هیئت داوران 
شامل اولگ درگاچوف از کانادا، گانارزنیا 
کاســیا از لهســتان، پاول کوژنسکی از 
لهســتان، علی میرایی از ایــران، الزبیتا 
ایتالیا پس  از  پیترازکــو، اگیــم ســواج 
از بررســی ۲۷03 اثــر از ۷58 هنرمنــد 
کاریکاتوریســت و عکاس از 56 کشــور 
جهان نتایج آرا داوری خود را به شرح زیر 

اعلام نمودند:
جایــزه بزرگ ســاتریکون ۲0۲0 و مبلغ 
8000 واحد پول لهســتان بــه نوربرت 
سرنکی از لهســتان برای اثری با عنوان 
اقلیمی)کاریکاتــور(  ناهنجاری هــای 

اختصاص یافت.
بخش خلوت یا تنهایی

در ایــن بخــش، مــدال طــلا و مبلغ 
6000 واحد پول لهســتان بــه کارولینا 
جمترک از لهســتان برای اثــر با عنوان 
ســاعت)کاریکاتور(، مدال نقــره و مبلغ 
5500 واحــد پول لهســتان بــه اندری 

پوپوف از روســیه برای اثــری با عنوان 
پنگوئن)کاریکاتور(، مدال برنز 5000 واحد 
پول لهســتان به ولادیمیر کازانوسکی از 
اوکراین)کاریکاتــور(  و دو جایزه برابر به 
مبلغ ۴000 واحد پول لهستان به علیرضا 
پــاک دل از ایران برای اثــری با عنوان 
خانواده و آندرزج پوپیل از لهســتان برای 
)کاریکاتور(  با عنوان هشداردهنده.  اثری 

اختصاص یافت.
بخش طنز و جوک

در ایــن بخــش مــدال طــلا و مبلغ 
6000 واحد پول لهســتان به اوکســی 
کوستاوسکی از اوکراین با اثری با عنوان 
آهنربــا. )کاریکاتور(، مــدال نقره و مبلغ 
5500 واحد پول لهســتان به جوگوسلاو 
مدال  لهســتان)کاریکاتور(،  از  ولاوسک 
برنــز و مبلغ 5000 واحد پول لهســتان 
به ایلیا کاتز از اســرائیل بــرای اثری با 
عنوان ســورپرایز.)کاریکاتور( و دو جایزه 
برابر به مبلغ ۴000 واحد پول لهســتان 
به ملو ســیلوانو از برزیل برای کار خود با 
عنوان مظنونان و خانم مرضیه خانی زاده 
از ایــران برای کار خود با عنوان گرگ ها 
در کمین هســتند. )کاریکاتور( اختصاص 

یافت.
چگونه  کشور  در  مشهد  عکاسی  هنر  جایگاه 

است؟
ویژگی مهم عکاســان خراسان پیگیری 
نیست مگر  نشــریه ی هنری  آن هاست. 
آن که در آن خبــر موفقیت چند عکاس 
خراســانی در مســابقات کشــوری و یا 
نمونه  به عنوان  باشد،  بین المللی درج شده 
در ژاپن مســابقات آساهی شیمبون غالباً 
چند عکاس مشــهدی حضور دارند و در 
چندین سال اخیر که عکاسان ما شرکت 
کرده اند همه ســاله چند عکاس مشهدی 
حضورداشته اند البته با تمام موفقیت های 
عکاســان خراسانی ، در زمینه ی علمی به 
مطالعه نیازمندیم. هرچند برخی مطالعات 
علمی زیادی دارند و در رشته های مرتبط 
حال  در  تحصیل کرده انــد.  دانشــگاهی 
حاضر دانشکده ای که در زمینه ی عکاسی 
دانشــجو تربیت کند در مشهد نداریم، اما 
برخی آموزشــگاه ها دوره های مقدماتی و 
پیشرفته ی عکاســی را تدریس می کنند، 
دانشــگاه علمی کاربردی که در رشته ی 
فیلم ســازی و انیمیشــن دانشجو تربیت 

می کند، عکاسی را نیز آموزش می دهد.

خبر

همایون شجریان خوانندۀ موسیقی سنتی ایرانی، همزمان با عیدسعید فطر، 
کنسرت آنلاین خود را در تالار وحدت برگزار می کند.

همایون شــجریان همزمان با عید ســعید فطر پیــش رو در تالار وحدت 
بزرگترین کنســرت آنلاین خــود را برای مخاطبان خانه نشــین خود اجرا 

خواهد کرد.
این کنسرت، بزرگترین کنســرت آنلاین برگزار شده در ایران است که در 
آن، ارکســتر مجلســی تهران به رهبری بردیا کیارس همراه با سی و پنج 
نوازنده، همایون شــجریان را همراهی و ده دوربین به صورت همزمان، آن 

را تصویربرداری می کنند.
 قطعات این اجرا منتخبی از آلبوم های  »نســیم وصل« و »با ســتاره ها« 

اســت که پیش از این در ســال ۹۲ به مدت ده شب همراه ارکستر مجلسی تهران در سالن همایش های برج میلاد نیز 
اجرا شده بود؛ این کنسرت در شهرهای مختلف اجرا شده و  با توجه به شرایط ناشی از همه گیری بیماری کرونا اجرای 

آنلاین آن در تالار وحدت خواهد بود.
در این کنســرت، قطعات »هوای گریه«، »خانه سودا«، »افسونگر«، »غریبانه«، »ای عاشقان«، »باستاره ها«، »حاصل 
عمر«، »دفتر دل«، »نســیم وصل« و »مرغ ســحر« اجرا می شــنود؛ قطعاتی که به آهنگسازی و تنظیم محمد جواد 

ضرابیان و سینا جهان آبادی است.
قطعات برنامه ریزی شد . از طریق برنامه لنز، این برنامه را تماشا کنند.

فاطمه معتمدآریا جایزه »منشــور طلائی کوروش کبیر« را به موزه ســینما اهدا 
کرد

به گزارش صبــح امروز، به نقل از روابط عمومی موزه ســینما، همزمان با ۲۹ 
اردیبهشــت روز جهانی موزه، فاطمه معتمدآریا جایزه منشــور طلائی کوروش 
را به بخشــی که در موزه ســینمای ایران به او اختصاص دارد، اضافه کرد. وی 
این جایزه را به پاس چهار دهه فعالیت مســتمر و تاثیر گذار در سینما از جشنواره 

فیلم های ایرانی در زوریخ سوئیس دریافت کرده بود.
فاطمه معتمد آریا با تبریک روز جهانی موزه درباره دلایل این تصمیمش گفت: 
جایزه منشــور طلایی کورش کبیر را به موزه ســینمای ایران اهدا می کنم چرا 

که می دانم در کنار مجموعه ای بسیار با ارزش از تاریخ سینمای ایران به خوبی حفظ و نگهداری می شود و در دسترس 
علاقمندان به سینمای ایران قرار می گیرد.

در بخــش مربوط به فاطمه معتمدآریا در موزه ســینما گنجینه ای ارزشــمند از آثار و جوایــزی همچون جایزه آمریکا 
) America›s(  از جشــنواره بین المللــی فیلــم مونتــرال بــرای فیلم »اینجا بــدون من«، جایزه هنــری لانگ لوا 
)Langloa( بــه خاطر تلاش در راســتای ارتقا حرفه ســینما و حفــظ ارزش های فرهنگی حرفــه بازیگری و تعهد و 
حفظ حرمت روح ســینما، جایزه بنیاد آیلکس )ILEX( برای برتری در ســینمای ایران، چهار ســیمرغ بلورین بهترین 
 بازیگــر زن از دوره های مختلف جشــنواره فیلم فجر و جوایز بســیار دیگر از جشــنواره های داخلــی و خارجی قرار 

گرفته است.

کنسرت آنلاین همایون شجریان هدیه فاطمه معتمدآریا به موزه سینما
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رئیس شــورای اســلامی شهر مشــهد گفت: با تلاش 
دســتگاههای اجرایی و همراهی مردم وضعیت شــیوع 
ویروس کرونا در مشــهد تثبیت شده  اما نگرانیها از بابت 
این بیمــاری همه گیر همچنان باقی اســت.به گزارش 
صبح امروز محمدرضا حیدری در جلسه شورای اسلامی 
شهر مشــهد افزود: احتمال بروز موج دوم شیوع بیماری 
ویروســی همه گیر کرونا در صورت کم توجهی نسبت 
بــه رعایت فاصله گذاری فیزیکــی در اجتماع و اهمیت 
اجرای کامل و دقیقی پروتکلهای بهداشــتی وجود دارد.
وی بر لزوم رعایت دســتورالعمل های بهداشتی از سوی 
همه شهروندان مشــهدی تاکید و بیان کرد: شهروندان 
با وجود عادی شــدن فعالیت حمــل و نقل عمومی در 
مشــهد ظرف روزهای آینده، فقط در صورت اضطرار از 
این ناوگان استفاده کنند.رئیس شورای شهر مشهد ادامه 
داد: شرایط اقتصادی این کلانشهر در وضعیتی قرار دارد 
که می بایست هرچه ســریعتر بحران کرونا را پشت سر 

بگذاریم لذا همراهی همه نهادها و شــهروندان مشهدی 
بــرای جلوگیری از بــروز دوم موج شــیوع این بیماری 

ضروری است. 
روز قدس میراث ماندگار امام راحل

وی در ادامه نشســت شورای شــهر مشهد به مناسبت 
سیاسی مهم »روز جهانی قدس« اشاره و بیان کرد: روز 
قدس میراث ماندگار امام خمینی )ره( در حمایت از مردم 
مظلوم فلسطین اســت.حیدری افزود: امسال با توجه به 
شرایط ناشی از بحران بیماری کرونایی مشخص نیست 
مراسم راهپیمایی روز قدس برگزار شود اما در هر صورت 
باید بیش از هر زمان دیگری به حفظ آرمانهای امام راحل 
و قدس شــریف پایبند باشــیم. وی در ادامه به مناسبت 
تاریخــی دوم خرداد ماه نیز اشــاره و بیان کرد: گفتمان 
اصلاح طلبــی در دوم خرداد ۱۳۷۶ تجلی کرد و ضرورت 
بازنگــری این گفتمان در فضای عمومی مطرح اســت. 
رئیس شورای شهر مشهد گفت: ما نیز به عنوان عاملان 

این جریان فکری بر مقولات کارآمدی خدمت به مردم و 
ارتقای امید به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران پایبند 
و وفاداریم و بر مبنای همین گفتمان بر انسجام، وحدت 
ملی و تقویت شــاخصهای اقتدار ملی تاکید داریم. وی 
همچنین به مناسبت ســوم خرداد ماه سالگرد آزادسازی 
خرمشــهر اشاره و بیان کرد: این اتفاق بزرگ با همراهی 
همه در کنار یکدیگر رخ داد و وجب به وجب خاک کشور 
عزیزمان از متجاوزان پس گرفته شــد. حیدری مناسبت 
فرهنگی »روز موزه« را نیز مورد اشــاره قرار داد و گفت: 
»عناصر هویتی« در بخشهای مختلف مسوولیت انتقال 
مفاهیم و ارزشهای نسلهای گذشته را بر عهده دارند. در 
فرهنگ تمدنی ما آثار زیادی در بعد معنوی و مادی وجود 
دارند که تلاشــهایی برای حفظ آنها صورت گرفته ولی 
کفایت نمی کند زیرا در شــهری مثل مشهد  ظرفیتهای 
بیشتری برای تلاش وجود دارد.وی در ادامه به مناسبت 
»روز ملی اهدای عضو« هم اشاره و بیان کرد: در موضوع 

اهدای عضو باید فرهنگسازی صورت گیرد. در حالی که 
۲۵ هزار نفر در ایران در فهرست انتظار دریافت عضو قرار 
دارند اما پارسال هفت هزار عضو قابل اهدا در کشورمان 
مورد اســتفاده برای پیوند قرار نگرفته و به خاک سپرده 
شدند.رئیس شورای شهر مشهد افزود: برای فرهنگسازی 
در خصوص اهدای عضو، شــورای پنجم شــهر مشهد 
مصوب کرد سازمان فردوسهای شهرداری مشهد قطعه 
خاصی را برای دفن رایگان اهداکنندگان عضو تخصیص 
دهد. این مصوبه شــورای شهر مشهد عملیاتی شده اما 
هنوز اطلاع رسانی و فرهنگسازی خاصی در این خصوص 

صورت نگرفته  است. 

رئیس شورای شهر مشهد: نگرانی کرونا همچنان باقی است

ســینما »مولن رژ« مشهد تخریب شد. به گزارش صبح 
امروز روز گذشته یکی از دوســتداران میراث فرهنگی 

با انتشار 
تصویری از یک بنای تخریب شده نوشته است: »سینما 

مولن رژ مشــهد هم خراب شد...«، این دوستدار میراث 
فرهنگی از دستگاه های  مسئول و مرتبط در این زمینه 

انتقاد و گلایه کرده است.
براساس منابع مطلع این بنا واجد ارزش ثبت نبوده است.

تخریب یک سینمای 
قدیمی در مشهد

عضو شورای شهر مشهد خواستار 
پیگیری ثبت جهانی توس شد

رییس کمیســیون ویژه توسعه و بهسازی توس در شــورای اسلامی شهر مشهد بر 
لزوم ثبت جهانی منطقه باســتانی توس تاکید و بیان کرد: از استاندار خراسان رضوی 
و نمایندگان این اســتان در مجلس شورای اســلامی می خواهیم تحقق این مهم را 

در اولویت قرار دهند.
به گزارش صبح امروز سید مسعود ریاضی روز گذشته در نطق پیش از دستور نشست 
شورای اسلامی شهر مشهد افزود: محدوده منفصل توس از سال ۹3 به شهر پیوسته 
و از ســال ۷5 نیز مقام معظم رهبری در خصوص کارهای ناچیز انجام شــده در این 

منطقه اظهار گلایه مندی نموده اند.
وی ادامه داد: ســه ســال اســت برای تهیه طرح راهبردی توس مشاور گرفته شده 
و بیش از یک ســال است که این مطالعات به شــورای عالی شهرسازی و معماری 
فرســتاده شده و بلا تکلیف مانده است و 6 سال است مردم این منطقه اجازه دخل و 

تصرف در خانه هایشان را ندارند که این به هیچ وجه پسندیده نیست.
رییس کمیسیون ویژه توسعه و بهسازی توس در شورای اسلامی شهر مشهد با اشاره 
به ایجاد کمیســیون ویژه توسعه و بهسازی توس در شورای شهر مشهد در شهریور 
سال ۹6 گفت: این مجموعه دارای ظرفیت بالایی برای گردشگری است لذا در دوره 

پنجم شورای شهر مشهد برای احیای این منطقه تلاش هایی صورت گرفت.
ریاضی افزود: ایجاد فضای جلوخان آرامگاه فردوسی با هفت هکتار مساحت و چهار 
هکتار فضای پارکینگ و خدماتی در سه مرحله با همکاری و تفاهم میراث فرهنگی 

از جمله اقدامات انجام شده در این دوره شورای شهر است.
وی ادامه داد: عملیات اجرایی پروژه مســیر دسترسی از جلوخان آرامگاه فردوسی به 
کهن دژ که نقشه های آن توسط مشاوران میراث فرهنگی تهیه شده آغاز شده است و 
برای ایجاد مجموعه ورزشی چهاربرج نیز زمینی به مساحت یک هکتار توسط اهالی 
به شــهرداری هدیه داده شده که مشــاور طرح انتخاب شده است و مراحل محصور 

سازی آن طی می شود.

عضو شــورای اسلامی شهر مشــهد گفت: مطالعات مرحله اول طرح دروازه ورودی 
شــهر مشهد در ســه راه شاهنامه نیز انجام شــده و پارک مفاخر توس در آرامستان 

سفالقان در حال طی کردن مراحل تملک است.
ریاضی افزود: ایجاد مطالعات مرحله نخســت فضــای30 هکتاری پردیس توس از 
پل کشــف رود تا آرامگاه فردوسی، بازســازی عمارت اربابی چهار برج که یک بنای 
ارزشــمند متعلق به اواخر قاجاریه در آن منطقه اســت و به زودی در معرض بازدید 
عموم قرار خواهد گرفت، ســاخت و نصب دو مجســمه فاخر رستم و رخش و رستم 
و اژدها در ســه راه شاهنامه و میدان هفت خان و سفارش ساخت پنج عدد مجسمه 

فاخر از دیگر اقدامات انجام شده در راستای احیای فردوسی و منطقه توس است. 
منطقه باستانی »توس« که شهرنشینی، رونق و آبادنی آن به دوره ساسانیان و پیش 
از ورود اسلام به ایران بازمی گردد تا سده دوم هجری و پیش از حمله ویرانگر مغول 
مجموعه ای  از آبادیهایی همچون نوغان، توس و ســناباد بود که توس آبادترین آنها 
محسوب می شد. توس برای قرنها عمده ترین و پررونق ترین منطقه مسکونی در این 
بخش از خراســان بزرگ تاریخی بود. نطقه ای به نام مشهد تا زمان شهادت حضرت 
ثامن الحجج علی بن موس الرضا )ع( در این خطه وجود نداشت بنابراین مورخان قدیم 
پس از شهادت هشتمین امام شیعیان در خراسان محل دفن پیکر مطهر و حرم نورانی 
آن امام همام را که آن زمان در باغی در جوار روستای نوغان و فاصله 30 کیلومتری 

از توس قرار داشت »ارض توس« نامیدند. 
توس در زمان حمله مغول ویران شــد اما خیلی زود به همت ایرانیان خراسان دوباره 
حیاتش را بازیافت تا حدی که چند مرتبه به عنوان مقر فرمانروایان مغول نیز انتخاب 
شــد. همچنین بازســازی عمارت باســتانی قلعه توس پس از مرگ تیمور گورکانی 
صورت گرفت. تا مدتی در این مقطع از تاریخ خراســان، نامهای »توس و مشــهد« 
بطور مترادف به عنوان نام این منطقه بکار برده می شــد اما روند روزافزون سالهای 
متمادی سفر و مهاجرت شیعیان برای زیارت و همجواری با مرقد مطهر امام رضا )ع( 
موجب رشــد تدریجی مشهد به عنوان یک شهر و مرکز این بخش از خراسان بزرگ 
در اطراف آن مضجع شریف شد و به این ترتیب نام دیرقدمت »توس« تحت الشعاع 

مشهد قرار گرفته و رفته رفته از زبانها افتاد. 
بقایای شهر تاریخی توس که بناهایی همچون زندان یا گنبد هارونیه در آن قرار دارد 
هم اینک محدوده ای 360 هکتاری را در بر می گیرد که در فهرســت آثار ملی ایران 

نیز به ثبت رسیده است.
بازدیــد تیر ماه 13۷5 رهبر فرزانه انقلاب اســلامی از شــهر تاریخی توس و مقبره 
حکیم ابوالقاسم فردوسی نقطه عطفی برای توجه به این منطقه و ارزشهای تاریخی و 
فرهنگی آن بود زیرا پس از این تاریخ اقدامات عملی برای خروج توس از مهجوریت 

و رکود آغاز شد. 
در پی عطف توجه رهبری، توس که طی دوران معاصر یکی از روستاهای تابع مشهد 
بهمن 13۹1 با تایید شورای عالی معماری و شهرسازی ایران به عنوان یک محدوده 
منفصل شهری به شــهرداری مشهد واگذار شــد و به این ترتیب محدوده منفصل 
شــهری توس ســال 13۹3 به شهر مشهد پیوســت. توس هم اینک تحت مدیریت 
شــهرداری منطقه دوازدهم کلانشهر مشهد اداره می شود. همچنین از سال 13۹3 با 
هدف حراســت از میراث تاریخی توس اهالی ســاکن این منطقه از هرگونه عملیات 

ساخت و ساز و دخل و تصرف زمین و ساختمان منع شدند.
معادن برداشت شن و ماسه و رفت و آمد کامیونها به همین منظور در محدوده توس 
نیز یکی از ویرانگرترین معضلات این عرصه مهم تاریخی بود که از سال 13۹۴ بطور 
جد مورد توجه قرار گرفت تا اینکه از این فعالیت مخرب در آن منطقه جلوگیری شود. 
ســال 13۹6 در ادامه اقدامات به منظور رونق تــوس، برای تدوین »طرح راهبردی 
توس« مشــاور استخدام شد و نتیجه این کار مطالعاتی سال 13۹۷ در اختیار شورای 

عالی معماری و شهرسازی کشور قرار گرفت. 
کمیســیون ویژه توسعه و بهسازی توس در شورای اسلامی شهر مشهد نیز شهریور 
13۹6 از سوی پنجمین دوره شورای شهر مشهد تاسیس شد و در پی آن با توجه به 
ظرفیت بالای گردشــگری این خطه و جذابیت آن برای گردشگران اقدامات توسعه 

و بازآرایی آغاز شد.

در جلسه شورای شهر مشهد  تصویب شد:

افزایش کرایه تاکسی از 15 تا 45 درصد 
با موافقت اعضای شــورای اسلامی شهر 
مشهد، نرخ کرایه تاکسی  در این شهر 15 

تا ۴5 درصد افزایش می یابد.
به گزارش صبح امروز، رئیس کمیســیون 
حمل و نقل و ترافیک شــورای اســلامی 
شــهر مشهد روز گذشــته در جلسه علنی 
این شورا گفت: طیق مصوبه شورای شهر 
به شهرداری مشــهد اجازه داده می شود با 
استناد به بند ۲۷ ماده 80 قانون تشکیلات، 
وظایف و انتخابات شــوراهای اســلامی 
کشــور و انتخاب شــهرداران بــا آخرین 
اصلاحات، نســبت به افزایش نرخ کرایه 
انواع تاکسی های درون شهری، به میزان 
15 تــا ۴5 درصد به ماخــذ کرایه مصوب 

سال 13۹8، اقدام کند.
مجتبــی بهاروند افزود: نــرخ کرایه انواع 
تاکسی ها از ساعت ۲۲ تا 6 صبح با اعمال 
ضریب شب کاری نسبت به نرخ کرایه روز 
تاکســی در کاربری هــای مختلف تعیین 
می شــود که در صورت راه اندازی سامانه 
ناوگان  در  اعــزام  مدیریت  الکترونیکــی 
تاکسیرانی، نوبت شب در تابستان از ساعت 
۲3 تا 6 صبح تعیین و محاسبه خواهد شد.
وی ادامــه داد: همچنین به منظور حمایت 
از حمل و نقل معلولان جســمی حرکتی 
شــدید، به ســفرهای ارائه شــده توسط 
تاکســی های مناسب سازی شــده ناوگان 
تاکسیرانی، 30 درصد مازاد کرایه مصوب 
به عنوان یارانه شهرداری، در چارچوب ساز 
و کار مصــوب پرداخت یارانه حمل و نقل 

معلولین به تاکسیران پرداخت می شود.
رییس کمیســیون حمل و نقل و ترافیک 
شــورای اســلامی شــهر مشــهد گفت: 
همچنین طبق این مصوبه به شــهرداری 
اجازه داده  می شــود به منظور تامین هزینه 

های پارکینگ مربوط بــه خطوط مبادی 
ورودی ، نســبت به افزایش مبلغ ورودی 
در خطوط فرودگاه به میزان 3000 ریال و 
خطوط راه آهن و پایانه مسافربری به میزان 
۲000 ریال مازاد بر نــرخ جدول مربوطه 

اقدام کند.
فعالیت خطوط قطار شهری و 

اتوبوسرانی از تاریخ 6 خردادماه 99
همچنین در ادامه جلســه علنی روزگذشته 
شورای شهر مشــهد لایحه نحوه فعالیت 
خطوط قطار شهری و اتوبوسرانی مشهد در 
دستور کار قرار گرفت و پس از تصویب به 
شهرداری مشهد اجازه داده شد، با توجه به 
ضرورت ســرویس دهی خطوط حمل ونقل 
همگانی به صاحبان مشاغل و اصنافی که 
حضور آنان در محل کار اجتناب ناپذیر است 
و با عنایت به ضرورت جلوگیری از شیوع 
ویروس کرونا، درخصوص ساعت و نحوه 
فعالیــت کلیه ناوگان حمل و نقل همگانی 
)خطوط  مینی بوس رانــی  و  اتوبوســرانی 
روزانه و شــبانه و خطوط قطار شهری( از 
تاریــخ 6 خرداد ماه با تاییــد و هماهنگی 
ســتاد مقابله با کرونا، مطابق نظر شهردار 

مشهد اقدام کنند.
کمک به معیشت خانوارهای کم درآمد 

آسیب دیده از کرونا
همچنین در جلسه علنی روزگذشته  لایحه 
کمک به معیشــت خانوارهــای کم درآمد 
آســیب دیده از شــیوع ویروس کرونا نیز 
بررسی و تصویب شد.بتول گندمی رئیس 
کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی 
شهر مشــهد در این خصوص گفت: طبق 
این مصوبه به شهرداری مشهد اجازه داده 
می شود، به منظور تامین سبد معیشتی برای 
آسیب دیده  کم درآمد  خانوارهای  سرپرست 

از شــیوع ویروس کرونا، تا سقف یکصدو 
شــصت میلیارد ریال اقــدام و هزینه های 
ناشــی از اجرای این مصوبه را در لایحه 

اصلاح بودجه سال 13۹۹ منعکس کند.
حمایــت از بهره بــرداران جایگاه های گاز 

)CNG( در شرایط شیوع کرونا
تصویب لایحــه حمایــت از بهره برداران 
جایگاه های گاز )CNG( در شــرایط شیوع 
ویــروس کرونا از دیگر مصوبات جلســه 

علنی شورای اسلامی شهر مشهد بود.
رییس کمیســیون برنامه و بودجه شورای 
اسلامی شهر مشهد در این خصوص گفت: 
طبق این مصوبه به شهرداری مشهد اجازه 
داده می شود، به منظور جبران ضرر و زیان 
ناشــی از شــیوع ویروس کرونا و کاهش 
فروش در جایگاه های گاز )CNG( شــهر 
مشــهد، نسبت به بخشــودگی 50 درصد 
ســهم درصد فــروش ایــن جایگاه ها در 
فروردین و اردیبهشــت  ماه ســال 13۹۹ 

اقــدام و 50 درصد باقی مانــده در دو ماه 
یاد شــده را به علاوه کل درصد از فروش 
خرداد ماه سال 13۹۹ به صورت اقساط، از 
تیرماه سال 13۹۹ لغایت انتهای این سال 

دریافت کند.
مشوق های بازآفرینی محلات و تاسیس 

سرای محله
همچنین در جلسه علنی روز گذشته شورای 
شــهر مشــهد، لایحه ارائه مشــوق های 
بازآفرینی محلات هدف بافت های فرسوده 

و ناکارآمد شهری تصویب شد.
رییس کمیســیون برنامه و بودجه شورای 
اسلامی شــهر مشــهد در این باره گفت: 
طبق این مصوبه شــهرداری مکلف است 
در خصوص 10 پروژه تجمیعی و پیشــگام 
هر محله هدف بازآفرینی با مساحت عرصه 
بیش از 150 متر مربع، تا پایان ســال ۹۹ 
نسبت به پرداخت تسهیلات تکمیلی مازاد 

اقدام کند.

گندمی افزود: طبق ایــن مصوبه پرداخت 
50 درصد از ســود تســهیلات نوســازی 
مســکن اعطایی دولت، توسط شهرداری 

پرداخت می شود.
موافیت با تاسیس سرای محله 

احسان اصولی، رییس کمیسیون فرهنگی، 
اجتماعی شــورای اسلامی شــهر مشهد 
نیــز گفت: طبق مصوبه شــورای شــهر، 
شهرداری مشــهد مکلف است در راستای 
تاسیس سرای محله و جبران کمبود سرانه 
مراکز فرهنگی و اجتماعی شهر با اولویت 
محلات هدف بازآفرینی و افزایش بســتر 
تعاملات شــهری و محله ای شــهروندان 

اقدام کند.
همچنین در جلســه روز گذشــته شورای 
اسلامی شهر مشــهد، نام بولوار حسن آباد 
در شــهرک صنعتی توس به نام زنده یاد 
فعــالان بخش  از  یزدان بخش«  »ایــرج 

صنعت خراسان رضوی تغییر کرد.

اخبار

شهردار مشهد گفت: در ســال جاری 10 درصد از 
سرجمع اعتبارات عمرانی شهرداری که حدود هزار 
میلیارد تومان بوده را در اختیار دفاتر تســهیل گری 

قرار داده ایم.
به گــزارش صبح امــروز، محمدرضــا کلائی در 
جلســه شــورای اداری اســتان که در محل دفتر 
اســتاندار برگزار شــد، اظهار کرد: بعد از تشــکیل 
ســازمان بازآفرینی شهری در مدل جدید و طراحی 
موضوعــات بازآفرینی، ۲8 دفتر تســهیل گری در 
مشهد تشکیل شــد که 31 محله را تحت پوشش 
قرار می دهند.وی افزود: همچنین ۲3 دفتر توســط 
شهرداری، چهار دفتر توسط استانداری و اداره امور 
اجتماعی و فرهنگی اســتانداری و یــک دفتر نیز 
توسط اداره کل راه و شهرسازی تشکیل شده است.
شهردار مشــهد با بیان اینکه مجموع این دفاتر در 
حاشیه شــهر 55 درصد از مساحت و ۷0 درصد از 
جمعیت این منطقه را پوشــش می دهد، بیان کرد: 
یکــی از کارهای جــدی که فــارغ از موضوعات 
کالبدی در محلات هشت گانه طرح نجات و سایر 
محلات دنبال شده، شبکه کسب و کارهای خرد و 
خانگی اســت که از ابتدای سال جاری بعد از شیوع 
ویروس کرونا فعالیت خــود را آغاز کرده و تاکنون 
ســبب ایجاد اشتغال برای حدود ۲00 نفر اشتغال و 

ساخت چند کارگاه کوچک مقیاس شده است.
کلائی خاطرنشان کرد: یکی از موضوعات مهم که 
همواره مورد تاکید اســتاندار خراسان رضوی بوده، 
تهیه اســناد محلات بازآفرینی بــوده که در حال 
تهیه اســت. همچنین سه سند به شورای بازآفرینی 
شــهری ارائه شده که لازم اســت در این زمینه از 

فرماندار مشهد تشکر کنیم.
وی اضافه کرد: دفاتر تســهیل گری، اسناد اجرایی 
بازآفرینی را تهیه و به تصویب می رساند، اما اجرایی 
شدن آن نیازمند همکاری 30 نهاد مختلف در شهر 

مشهد است.
شهردار مشــهد تصریح کرد: امید دارم که دوستان 
با توجه به اهمیت مســاله، نقش خــود را بیش از 
پیش ایفا کنند. همچنین بسته های تشویق نوسازی 
و تســهیلات که به تصویب شورای اسلامی شهر 
مشهد رســیده، دارای اهمیت زیادی است. در سال 
جــاری 10 درصد از ســرجمع اعتبــارات عمرانی 
شــهرداری که حدود هزار میلیارد تومان اســت، را 
در اختیار دفاتر تســهیل گری قــرار داده ایم؛ یعنی 
پروژه های کوچک شهری براساس اسناد بازآفرینی 
کلید می خورند که این امــر ما را از قرار گرفتن در 

مسیر بودجه ای رها می کند.
کلائی در خصوص تبصره 16 مطرح کرد: به منظور 
بررسی وضعیت محلات بازآفرینی، متناسب با سقف 
مبلغی که دستگاه های مختلف در مناطق بازآفرینی 
هزینه می کنند، مبلغــی را حدود 50 میلیارد تومان 
اختصــاص خواهیم داد که این امر کمک می کند تا 
دستگاه ها پیشنهادات جدیدی را ارائه کنند و ما نیز 

در این زمینه انعطاف لازم را داشته باشیم.
وی ادامــه داد: همچنین 50 میلیارد تومان دیگر را 
برای بازگشایی معابر و بازسازی ساختمان های واقع 
در مسیر محلات به عنوان تسهیلات چهار درصدی 
در نظــر گرفته ایم و در این زمینه طی توافقی که با 
بانک ها صورت گرفته، اجمالا آن را ســپرده کنیم 
که این امر همچنان در حال طی کردن مسیر خود 

است و هنوز عملیاتی نشده است.
شهردار مشــهد گفت: در موضوع تامین سرانه های 
خدماتی و فرهنگی نیز مصوبه ای دریافت کرده ایم، 
به گونه ای که بســیاری از دستگاه ها نمی توانند به 
لحاظ عدد و رقم ســهم خــود را در بازآفرینی که 
تکلیف قانونــی دارند، تامین کنند. براســاس این 
تبصره ســاختمان هایی کــه در محلات هدف قرار 
دارند و بدون اســتفاده هستند به صورت پنج ساله 

در اختیــار مدیریت شــهری قرار می گیــرد که با 
کمک ســازمان مدیریت و برنامه ریزی این ملک ها 
جزو ســهم افراد قرار خواهد گرفــت و در مجموع 
این عوامــل در جهت بهبود وضعیــت خدماتی و 
کاربری های بهداشــتی، درمانی، آموزشــی و سایر 

موضوعات خدماتی مورد استفاده قرار می گیرد.
کلائی با بیان اینکه بحث اجرایی شــدن تبصره دو 
ماده پنج آیین نامه های اجرایی برنامه ملی بازآفرینی 
شــهری در اجرای پروژه های محلات هدف است، 
اظهــار کرد: همچنین بر اســاس اجــازه ای که در 
این رابطه از شــورای اسلامی شهر مشهد دریافت 
کردیم، این آمادگی وجــود دارد که در هر کدام از 
برنامه هایی که دســته های مختلــف قصد اجرایی 
شــدن آن را دارند؛ چنانچه به لحاظ تورم اعتبارات 
آن ها کفایت نکند، مدیریت شــهری 30 درصد را 

پرداخت خواهد کرد تا این امر به سرانجام برسد.
وی افزود: حدود 30 درصد از دستگاه ها در این امر 
درگیر هســتند، بنابراین کمک آن ها و باور بر اینکه 
این پروژه یکی از پروژه های مهم ما در سال جاری 

خواهد بود، نکته قابل توجهی است.

شــهردار مشــهد بیان کــرد: نکته دیگــری که 
نشــان دهنده این اســت کــه مقــداری از برنامه 
زمان بندی عقب هســتیم و مشکل ساز خواهد بود، 
بحث اجرایی کردن ماده ۹ قانون احیا و نوســازی 
اســت که در این راســتا کمیته ای برای ســنددار 
کردن املاک با هویت تشکیل شده است همچنین 
مقدمات این امــر نیازمند پیگیری بســیار زیاد در 
نهادهای بالادســتی اســت که امید داریم سریع تر 
انجام شــود تا مردم بتوانند در جهت سنددار شدن 
املاک آستانه ای و غیر آستانه ای در مشهد حرکت 

کنند.
کلائی خاطرنشان کرد: یکی از اقدامات دیگری که 
در استان انجام شد، تشــکیل کمیسیون ویژه ماده 
پنج بر محلات هدف بازآفرینی اســت که این امر 
در قانون احیا و تفاهم نامه ای که سال گذشته منعقد 

کردیم، وجود دارد.
وی اضافــه کــرد: همچنین موضــوع مهم دیگر 
همکاری سایر نهادها، مخصوصا آموزش و پرورش 
در موضــوع تخصیــص فضا بوده که ایــن امر به 

افزایش سرانه های خدماتی کمک شایانی می کند. ی
گر

ل
سهی

رت
فات
هد

یب
دار

هر
یش

ران
عم
ت

ارا
عتب
ازا
د
رص

1د
ص0

صا
خت
ا

خبر



7
سه شنبه30 اردیبهشت ماه 1399/   سال سوم  /   شماره 689

Vol.3.No.689  / May.19.2020

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
زش

ور
ادامه تصمیمات عجیب 

درباره هیات ها؛ 
اینبار در جم

برکناری ناگهانی رییس هیات فوتبال شهرســتان جم ســر و صدای زیادی در محافل ورزشی 
استان بوشهر به وجود آورده است.بعد از حواشی متعددی که پیرامون رییس هیات فوتبال استان 
قــم به وجود آمد، حــالا یک تصمیم عجیب درباره هیات فوتبال جم گرفته شــده که واکنش 
بســیاری از فعالان ورزشی در استان بوشهر را در پی داشــته است.محمد اسدی رییس هیات 
فوتبال شهرســتان جم که زحمات زیادی در ســال های گذشته برای رشد فوتبال در این شهر 
کشیده و از زمانی که پارس جنوبی به لیگ برتر صعود کرده توانست موفقیت های بزرگی مانند 
برگزاری جشن قهرمانی پرسپولیس در لیگ هجدهم و موضوعات موثر دیگر را رقم بزند، حالا 

در اقدامی ناگهانی و عجیب از سمتش برکنار شده است.
اســدی که همواره در حمایت از پارس جنوبی برخاسته و به همین خاطر با مدیران استانی نیز 
اختلافاتی پیدا کرده بود، دیروز از ســوی محتشم رییس هیات فوتبال استان بوشهر از سمتش 
برکنار شــد. جالب اینکه در مراســم معارفه رییس جدید هیات فوتبال جم هیچ دعوتی هم از 
اســدی نشد.از طرف دیگر مراســم معارفه رییس هیات فوتبال جم در محل اداره کل ورزش و 
جوانان بوشــهر برگزار شد تا شــایعات درباره دخالت بهروزیان فر رییس اداره ورزش استان در 

تصمیمی که درباره اسدی گرفته شده مطرح شود.

خداداد عزیزی بعد از آن دوران درخشــان 
و پرفروغش به عنوان بازیکن در تیم ملی 
روزهای پرچالشــی را به عنوان مربی و یا 

مدیر سپری کرد.
همــه در انتظار این بودنــد که غزال تیزپا 
با کت و شــلوار هم همان نمایشــی که 
در مســتطیل سبز داشــت را نشان بدهد 
اما خداداد در اولین ســال های حضورش 
به عنــوان مربی و یا حتی مدیر باشــگاه 

روزهای پردردسری را سپری کرد.
به گزارش صبح امروز به نقل از ورزش سه، 
بی شــک یکی از جنجالــی ترین اتفاقات 
زندگــی فوتبالی خدادادعزیــزی ماجرای 
درگیــری او و یک خبرنگار در پایان بازی 
تیــم های پیــام مقاومت مشــهد و فجر 
سپاسی شــیراز اســت. ماجرایی که حتی 
باعث شد کیومرث هاشــمی معاون وقت 
سازمان تربیت بدنی بگوید که خداداد باید 
از ورزش ایران محو شود  و علی کفاشیان 
رئیــس فدراســیون از کمیتــه انضباطی 
بخواهد که ســخت ترین برخــورد را با او 
بکنند. اتفاقاتی که در نهایت اشک خداداد 

را در جلسه کمیته انضباطی در آورد.
عزیزی سال گذشته و در گفت و گو با علی 
ضیا در یک برنامه تلویزیونی درباره ضرب 
و شــتم خبرنگار شیرازی و اینکه گفته بود 
این کتــک حق او بود گفت:«او را خدا زد. 
من نگفتم که او را زدم ، گفتم زدند و خوب 
کاری کردند. من ایشان را نزدم ، او فحش 
بد داد و یک عده ای از دوستان او را زدند. 

خوب کاری هم کردند.«
بــا این وجود دوازده ســال از آن روزهای 
پرشــر و شــور خدادادعزیزی می گذرد. 
وقتی هنوز شــبیه همان خــداداد عزیزی 

بعد از گل استرالیا بود، در حالی که زبانش 
را بین دندان هایش گرفتــه بود و انرژی 
مهارناپذیری داشت، تنها تفاوتش این بود 
که کت و شــلوار پوشیده بود که آن هم به 
خاطر جثه ریزش به زور اندازه اش می شد 
اما این کت و شلوار و نیمکت مربیگری و 
صندلی مدیریتی نمی توانســت آن میزان 
هایپراکتیــو بودنــش را مهــار کند. مثل 
بازیگران فیلم هــای رزمی هنگ کنگی ، 
انگار همیشــه انتظار یک درگیری را می 
کشید. عاقبت روح بروسلی در او حلول کرد 
و در پایــان بازی تیم های پیام مشــهد و 
بیمارستان  فجرسپاسی یک خبرنگار را به 

فرستاد.
ماجرای درگیری و اشک خداداد

پیام مشــهد در ورزشگاه ثامن میزبان تیم 
فجرسپاسی شــیراز بود و با گل نیمه دوم 
از حریف شکســت خــورد. در پایان بازی 
خدادادعزیــزی و تعــدادی از همراهانش 
با خبرنگار شــیرازی درگیر شدند و شدت 
درگیــری به حــدی بود کــه خبرنگار به 
بیمارســتان منتقل شــد. خداداد می گفت 
که این فــرد خبرنگار نیســت چرا که در 
جایگاه ویژه نشســته و بعــد از گل فجر و 
در پایــان بازی الفاظ بــدی را به کار برده 
اســت:«این خبرنگار شیرازی پس از اتمام 
بــازی در جلوی من و چند تن از بازیکنان 
که در جایگاه نشسته بودیم، شروع به کری 
خواندن و فحش دادن کــرد که به خاطر 
ایــن عملش همراهان من او را هل داده و 
شــروع به کتک زدن کردند. در این کشور 
کســی را به خاطر صلوات فرستادن کتک 
نمی زنند و پس از فحش دادن بود که این 
خبرنگار مورد ضرب و شــتم قرار گرفت. 

این درســت نبود که این فرد که میهمان 
ما بود به میزبان خود فحاشی کند و حقش 
بود که در ازای فحاشی اش کتک بخورد.« 
البته که خداداد آن شــب با جلب رضایت 
شاکی و ســپردن وثیقه دو میلیون تومانی 
آزاد شــد اما این پایــان ماجرا نبود و حتی 
پای چهــره های فوتبالــی و مدیران رده 
بــالای ورزش و فوتبال را هــم به آن باز 
کرد. کیومرث هاشمی و علی کفاشیان نیز 
مواضع تندی گرفتند .داستان یک ور اشک 
انگیز دیگر هم داشــت. خداداد در جلســه 
کمیته انضباطی گریه کرد و عکس هایش 
فردای آن روز در رســانه هــای مختلف 
منتشر شــد. اشک هایی که نتوانست مانع 
از محرومیت یک ساله او از فوتبال شود:«

طی دو ســه روز گذشــته خبرنگاران من را 
بســیار ناراحت کردند و مطالبی بر ضد من 
نوشتند که به هیچ عنوان مستحق آن نبودم 

و تصور نمی کنم که حق من بود که اینچنین 
از ســوی رسانه ها مورد اذیت قرار بگیرم. از 
انضباطی  شــریفی به عنوان رییس کمیته 
می خواهم تا من را برای همیشــه از صحنه 
فوتبال ایران محو کنــد چرا که من باید از 
صحنه فوتبال محو شوم و بی تردید هر رای 
که در این زمینه صادر شود دیگر به فوتبال 
ایران باز نخواهم گشت. به هیچ عنوان حق 
من نبود که اینگونه با من برخورد شــود اما 
تصور می کنم عده ای با هشــت آذر و بازی 
ایران و استرالیا مشکل دارند و نمی دانم چرا 
همواره در زمان نزدیک شدن به این تاریخ 
چنین مشــکلاتی برای من رخ می دهد. من 
نمی دانســتم فردی که مورد ضرب و شتم 
قرار گرفته اســت یک خبرنگار . با این حال 
هیچ بحثی در این رابطــه ندارم و دیگر به 
هیچ عنــوان به فوتبال ایــران باز نخواهم 

گشت.«

واکنش بوکسور کولبر به بدقولی های 
اسپانسر حاشیه ساز

بوکســور رده ســنی امید تیم ملی ایران که قرارداد شــخصی را با اسپانسر حاشیه ساز 
فدراســیون بوکس امضا کرده بود، نســبت به بدقولی های حامــی مالی خود در تامین 

هزینه ها واکنش نشان داد.
به گزارش ایســنا،  مهدی خسروی، بوکسور رده سنی امیدهای تیم ملی ایران است که 
اواخر سال گذشته به واســطه کولبری هایش در ارتفاعات مرزی کشور خبر ساز شد. تا 
جایی که اسپانسر حاشیه ســاز این روزهای فدراسیون بوکس با عقد قراردادی جداگانه 
تصمیم گرفت هزینه های فعالیت حرفه ای این بوکســور را طی یک سال آینده بر عهده 

بگیرد. 
با این حال طولی نکشــید که پس از پاس نشــدن چک اول این اسپانسر )500 میلیون 
تومان( که به فدراســیون بوکس داده بود،  مشخص شــد وعده های این موسسه بوی 
عملی شدن را نمی دهد و باید منتظر حواشی در ادامه همکاری اش با فدراسیون بوکس 
بود. اتفاقی که الآن هم باعث شــده تا فدراسیون بوکس ایران از طریق مراجع قضایی 

پیگیر به دست آوردن حق و حقوق خود باشد. 
مهدی خسروی در این مورد به خبرنگار ایسنا گفت: طبق اخباری که به من رسیده گویا 
آقای داداشــیان مدیر عامل این موسسه را بخاطر مشکلاتی که ایجاد شده گرفته اند. با 
این حال من هیچ شــکایتی از او ندارم، اما بهتر بود که می توانستم ورزش خود را بدون 
دغدغــه مالی ادامه دهم. با این حال چه پولی به مــن بدهند چه ندهند،  من تمرینات 

خودم را پیگیری می کنم تا به هدف بزرگ خود برسم،  ناراحتی از این اسپانسر ندارم. 
او در مورد کل مبلغ دریافتی خود از این اسپانسر گفت: طی چند ماهی که حمایت بنده 
را بــر عهده گرفته بودند، یک بار مبلغ ۷50 هزارتومان و یک بار هم مبلغ یک میلیون 
تومان از طرف اسپانسر به حساب بنده واریز شد که بابت آن تشکر می کنم. به جز این 
دو مورد دریافتی نداشــته ام و باید به دنبال کاری باشم تا هزینه های خود را تامین کنم. 

تا الآن دیگر خبری از عوامل این موسسه نبوده است. 
این بوکسور رده سنی امید تیم ملی،  با تشکر از زحمات حسین ثوری، رییس فدراسیون 
بوکس، گفت:  پس از آن که در چند روز اخیر خبرهای بد قولی های این اسپانسر منتشر 
شــد، آقای ثوری با بنده تماس گرفته و گفتند که در هر صورت حامی من هســتند و 
اگر اسپانســر هم حقوقی ندهد،  فدراســیون در کنار من خواهد بود. خوشبختانه تا الآن 
تمرینــات خوبی را داشــته ام و از آمادگی بدنی خودم نیز راضی هســتم، من به دور از 
این حواشــی تلاش خود را ادامه می دهم. به هیچ عنوان شــاکی این اسپانسر نیستم و 

شکایتی ندارم.

گل محمدی: جذب بازیکن خارجی از سوی 
دیگر تیم ها عادلانه نیست

ســرمربی تیم فوتبال پرســپولیس می گوید وزارت ورزش بایــد در تصمیم خود درباره 
ممنوعیت جذب بازیکن خارجی تجدید نظر کند.

به گزارش ایســنا، یحیی گل محمدی درباره شروع لیگ برتر فوتبال ایران، اظهار کرد: 
من مربی هســتم و جامعه فوتبال کوچک نیست. واقعا با تعطیلی لیگ خانه نشین شده 

بودیم. دلیلش را نمی دانم که چرا برخی خواهان ادامه تعطیلی ها بودند.
وی افزود: من شــغلی به غیر از فوتبال ندارم و همه درآمدم از فوتبال اســت. ویروس 
در همه جا هســت و هیچ تضمینی وجود ندارد که این ویروس چند ماه دیگر نباشد. نه 
به خاطر اینکه در صدر جدول هســتیم می گویم، اما این فوتبال باید ادامه داشته باشد. 
خیلی ها از کنار فوتبال نان می خورند. البته در زمان شــروع مسابقات باید پروتکل های 

بهداشتی را رعایت کنیم.
وی که با برنامه ورزش ایران رادیو ایران صحبت می کرد در پاسخ به این سوال که چه 
زمانی مسابقات شــروع خواهد شد، گفت: از سوی فدراسیون فوتبال به افشین پیروانی 
گفته اند از ۲۲ خرداد مســابقات شروع می شود و از پنجشنبه هم اجازه تمرین می دهند 

اما هنوز رسما اعلام نشده است.
وی در بخــش دیگری از صحبت های خود درباره ممنوعیت جذب بازیکنان خارجی در 
اســتقلال و پرسپولیس، گفت: اینطور نیست که همیشه در این دو باشگاه بازیکنان بی 
کیفیت بیایند. بازیکنان خارجی خوبی هم داشــتیم. اگر این تصمیم اجرایی شــود برای 
استقلال و پرسپولیس مشــکل ایجاد می شود. مربیان در برخی پست ها مجبور هستند 
بازیکن خارجی جذب کنند چون بازیکنان با کیفت ایرانی کم است. می توان این تصمیم 
را تغییر داد یا به همه تیم ها ابلاغ بشــود بازیکنان خارجی نگیرند. اگر قرار بر این است 

بعضی باشگاه ها بازیکن خارجی جذب کنند و برخی نه، از عدالت به دور است.

شاه حسینی: کاپیتان تیم ملی پرونده 
تبانی را امضا کرده

عضو ســابق کمیته انضباطی ادعا می کند چندین پرونده تبانی حول و حوش مربیان و 
بازیکنان و مدیران عامل مشهور و معروف فوتبال ایران وجود دارد.

به گزارش »ورزش ســه«، محرومیت امید رونخواه باعث شــده تا بار دیگر بحث های 
مربوط به تبانی و شرط بندی در فوتبال کشور جدی شود و حالا عبدالرحمن شاه رئیس 
ســابق کمیته انضباطی در مصاحبه ای که با برنامه ورزش تعطیل نیســت، داشــته به 

پرونده های عجیبی طی سال های گذشته درباره تبانی اشاره کرده است.
بخشــی از حرف های او در این رابطه اینطور بود:» در ســال های اخیر اتفاقاتی افتاد و 

رسما اعلام شد. بازیکنی که عمدا گل بخورد و بازیکنی که عمدا پنالتی بدهد.«
او سپس با تاکید بر این نکته که در رسانه ملی حرف می زند، با اشاره به یکی از کاپیتان 
های تیم ملی طی ســالیان اخیر بیان کرد: » یک مثال می زنم که برنامه شما بامزه تر 
هم بشــود و با واقعیت هم منطبق شــود. در آن پرونده معروف ما یکی از ملی پوشان 
معروف را آوردیم. گفت ما تیممان مسابقه داشت. سرپرست ما به من کاپیتان گفت، به 
داور چک داده ایم. این ها را در رســانه ملی می گویم. این ها ثبت شــده ، ضبط شده، 

صورت مجلس شده و امضا شده در پرونده هستند.«
او ادامه داد: » گفتند ما به داور چک داده ایم و قرار است این کار را بکند. تا دقیقه 80 
قرار نیســت هیچ کاری بکند. اگر ما با عرضه خودمان بازی را بردیم که بردیم ولی اگر 

نبردیم از دقیقه 80 تا ۹0 داور یک پنالتی برای ما بگیرد.«
عضو سابق کمیته انضباطی اینطور در رابطه با ادامه ماجرا صحبت کرد و افزود:» جالب 
است. شاید بعضی ها خنده شان بگیرد. این بازیکن نوشت و امضا کرد. گفت دقیقه 83 
بود؛ بازی مساوی بود که داور به سمت من آمد که کاپیتان تیم بودم. گفت حرف بدی 
هم به من زد که کاپیتان تیم بودم. گفت فلان فلان شده عجله کن وقت نیست، توپ 
را به محوطه جریمه برســان.  گفت ما توپ را فرســتادیم و توپ روی هوا بود که داور 

پنالتی گرفت و بازی را بردیم.«
شــاه محمدی در ادامه حرف هایش بــه پرونده دیگری هم در رابطه با تبانی اشــاره 
کرد و یادآور شــد:» ارکان تشــکیل دهنده فوتبال همین ها یعنی مربیان و بازیکنان و 
مدیران هســتند. یک پرونده دیگر هم اینطور بود که مدیرعامل یک باشــگاه بزرگ به 
مدیرعامل باشــگاه دیگر می گوید شما که برایتان فرقی نمی کند؛ بازی را به ما ببازید 
و 50 میلیــون به شــما می دهیم. مدیرعامل می گوید من زیــر بار نرفتم ولی رفتند و 

دروازه بان ما را خریدند.«

خداحافظی ناگهانی خداداد از فوتبال

وقتی غزال اشک ریخت
در حاشیه

در این کشور کسی را 
به خاطر صلوات فرستادن 
کتک نمی زنند و پس از 
فحش دادن بود که این 
خبرنگار مورد ضرب و شتم 
قرار گرفت. این درست نبود 
که این فرد که میهمان ما 
بود به میزبان خود فحاشی 
کند و حقش بود که در ازای 
فحاشی اش کتک بخورد

بازگشت غول هلی پیر
شــایعات درباره نبرد سوم مایک تایسون و اواندر هالی فیلد به 
شدت قوت گرفته و انتشــار یک پوستر، آن را محتمل تر از هر 

زمان دیگری کرده است.
دنیای ورزش تورنتو نوشــت: دو نبرد جنجالی مایک تایسون 
و اواندر هالی فیلد، اســطوره های بزرگ دنیای بوکس، از جمله 
مشــهورترین و به یادماندنی ترین نبردهای تاریخ این ورزش 
هستند. حالا شــایعاتی به گوش می رسد که سومین نبرد این 
دو اســطوره هم در راه است و ممکن است تایسون و هالی فیلد 
یک بار دیگر، این بار در عربستان سعودی به مصاف هم بروند.
تایسون 53ساله مدتی اســت تمرینات خود را از سر گرفته و 
رسما اعلام کرده حاضر است یک بار دیگر دستکش به دست 
کرده و برای کمک به ســازمانهای خیریه در مسابقات نمایشی 
شــرکت کند. رقیب بزرگ او، هالی فیلد هم که چهار ســال از 
تایسون مسن تر است اعلام کرده او هم تمایل دارد برای کمک 
به جوانان آســیب دیده از بحران کرونا در مبارزه های نمایشی 

شرکت کند.
شایعات مربوط به احتمال نبرد سوم این دو زمانی قوت گرفت 
که هالی فیلد اعلام کرد هنــوز هیچ توافقی بین دو طرف انجام 

نشده ولی به نظر می رسد احتمال چنین برنامه ای وجود دارد.
در تازه ترین اتفاق، پوســتری در شــبکه های اجتماعی منتشر 
شده که تصویر تایسون و هالی فیلد را در کنار هم نشان می دهد 
و مدعی اســت این دو قرار است در یازدهم ژوئیه در عربستان 

سعودی به مصاف هم بروند.
آنچه نبردهای تایســون و هالی فیلد را تا این حد مشهور کرده، 
دومین مبارزه آنها در ســال 1997 اســت. مبارزه ای که در آن 
تایســون، گوش هالی فیلد را گاز گرفت و بخشــی از گوش او 
را کند. اقدامی که شکســت تایســون را به دنبال داشت و به 

محرومیت او از حضور در رینگ منجر شد.

بازخوانی وصیت تختی
صبح روزگذشــته وصیت نامــه جهان پهلوان 
غلامرضــا تختی به موزه ورزش اهدا شــد، 
ســندی که در تاریخ 16 دی ماه 13۴6 ثبت 
شده اســت.در نخستین ســالگرد موزه ملی 
ورزش ایران، نسخه اصلی وصیت نامه جهان 
پهلوان تختی توســط فرزندش در دید عموم 
قرار گرفت. متن این وصیت نامه به شرح زیر 

است:
بسم الله الرحمن الرحیم

از حیث عباده الوحی و الصلاه و السلام محمد 
صلوات الله الخیر و بعد قال الله تبارک تعالی 
فــی محکم کتاب الکریم. چــون پرنده روح 
شربت ناگوار مرگ را چشیدنی و جامه نارسای 
موت را پوشــیدنی و باید برای این سفر دور و 
دراز تهیه زاد و توشــه و توفیق ربانی و تاکید 
سبحانی شــامل حال آقایی غلامرضا تختی 
فرزند رجب بشــماره شناسنامه 500 از بخش 
طهران ساکن تجریش میدان عزادوله کوچه 

ژاله شــماره 108 گردیــده و در حال صحت 
بدن و کمال عقل و شــعور و در حالیکه تمام 
آمادگی شرعیه و عرفیه از وی نافذ بود بعد از 
اقرار به حقانیــت خداوند متعال و تصدیق بر 
رسالت حضرت خاتم الانبیا محمدبن عبدالله 
و شــهادت بر خلافت و امامت حضرت علی 
ابن ابی طالب علیه السلام و یازده فرزند ائمه 
معصومین و اقرار بما جــاء النبی فی کتابه و 
ســنة نبیه و سنة خلفائه در مقام انشاء وصیت 
برآمد وصی شــرعی و قائم مقام قانونی خود 
قرار داد برادر ابوینی خود آقای محمد مهدی 
تختی به شماره شناســنامه۲60۹5 از بخش 
طهران قیم بــر صغار خود قــرار داده آقای 
مهندس کاظم حســیبی فرزند حاج محمد را 
که پــس از آنکه نامبرده دعوت حق را لبیک 
و اجابت گفت اولا )این قسمت ناخوانا است( 
هفت و چهلم و سال موصی را از ثلث مشاراله 
به مصرف برســاند و ثانیا و برای جمع آوری، 

ماترک موصی که طبق اقرار نامبرده در حال 
حاضر اموال غیر منقول عبارت اســت از یک 
قطعه زمین مرزوعی پلاک شماره بیست واقع 
در احمدآباد لواسان که به شرح برگ مالکیت 
یکصد و ده هزار ریال تقودیم گردیده. چهارده 
ســاعت و نیم از پانزده ساعت آب در گردش 
هفت شــبانه روزی از قنات احمدآباد لواسان 
شماره بیست و پنج مبلغ که بین چهارده هزار 
ریال در برگ مالکیت تقویم گردیده. 3 دانگ 
مشــاع از یک قطعه باغ مرکبات محصور و 
مشجر بمساحت ده هزار هکتار اصل واقع در 
قشلاقی سومی بموجب سند شماره ۲۴۲۲۲ 
دفترخانه یک چالوس که بشــرح سند مرقوم 
شــش دانگ که بین یکصد هزار ریال تقویم 
گردیده اســت. دیون مســلمه موصــی را از 
ماترک موصی پرداخت نمود و پس از پرداخت 
دیــون بقیه ثلث ترک موصی متعلق به آقای 
محمد مهدی تختی )وصی مذکور( و خواهر 

ابوینی موصی بعنوان خدیجه تختی به شماره 
شناســنامه 1305۷ و نرگس تختی به شماره 
شناسنامه 13056 که هر دو از بخش طهران 
می باشند و باید بتملک آنها داده شود و بقیه 
ماترک موحی را پــس از وضع دیون و ثلث 
مذکــور بین وروث موصی تقســیم نمایند. و 
موصی نامبرده از آقای مهندس کاظم حسیبی 
قیم صغار اســتدعا نمود که سرپرســتی امور 
صغیر و یا صغار نهایت کوشــش را نمود و از 
هیچگونه مســاعدتی که شرعا و قانونا برای 
قیم تعیین گردیده دریــغ و مضایقه ننماید و 

نیز بدینوسیله از وصی و دو خواهر خود تقاضا 
نمود که در همه مورد خداوند متعال را شاهد 
و ناظر دانســته و در وصیت از صغیر یا صغار 
موصی بطوریکه در شان عمو و عمه می باشد 
کوتاهــی و دریغ ننماید و برای اخذ حق ثبت 
ثلــث، ماترک موصی بمبلغ هفتاد و پنج هزار 
ریال تقویــم و این تقویم فقــط از نظر حق 
الثبت موثر اســت به تاریخ شانزدهم دی ماه 
یک هزار ســیصد و چهل و شش خورشیدی 
برابر پنجم شوال یک هزارو سیصدو هشتادو 

هفت قمری.
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مینو محرز: احتمالا یک دانشجوی گیلانی بازگشته از 
ووهان!

دکتــر محرز که متخصص بیماری هــای عفونی و رئیس مرکز 
تحقیقات ایدز ایران اســت، در دوران شــیوع کرونا به یکی از 
مهم ترین چهره ها و منابع خبری تبدیل شده است. او در گفتگو 
با شــماره تازه نشریه اندیشه پویا به پرسشی بسیار مهم و البته 
ابهامی بزرگ درباره منشــا آلودگی ایران به ویروس پاسخ داد. 
دکتر محرز درباره اینکه آیا واقعا کرونا از قم به دیگر شهر های 
ایران رفت یا از یک نقطه دیگر گفت: بعد از شروع اپیدمی یک 
گروه اپیدمولوژیست بسیار ماهر به ریاست دکتر حقدوست کار را 
شروع کرد. اوایل می گفتند یک تاجر عرب که بین ایران و چین 
فعالیت می کرده، ویروس را از چین با خودش آورده اســت. بعد 
گروه به این احتمال رســید که قبل از قم دانشجویی از ووهان 
بــرای دیدن خانواده اش به گیلان آمده اســت. این متخصص 
بیماری های عفونی در گفتگو با اندیشه پویا ادامه داد: ایام سال 
نو چینی هــا بود و رفت و آمد کارگران چینی هم زیاد. برخلاف 
دیگر کشــورها، ایران مرز های هوایی خود را با چین نبسته بود. 
بدشانســی هم این بود که در اوج فراگیــری آنفلوانزا بودیم و 
همه بیماران بدحال را به حســاب آنفلوانزا می گذاشــتیم. وقتی 
اعلام شــد اولین مورد مثبت در قم دیده شده، بنا را گذاشتیم بر 
ورود بیماری از قم، اما وقتی اپیدمولوژیست ها شروع به بررسی 

کردند، نظرشان این شد که ورود کرونا از گیلان بوده است.

مهدی طائب: کم کم کشف می شود ویروس کرونا علیه 
ماست

حجت الاســلام مهدی طائب، ســخنران مراسم شب بیست و 
ســوم ماه مبارک رمضــان در کرمان ادامه داد: اگر از دشــمن 
ترســیدید و در شــرایط کنونی که این بیماری ساختگی دست 
دشــمن حمله کرده؛ حضرت می فرماید چــرا به این آیه و ذکر 
پنــاه نمی برید؟ زیرا دیدم خدا بعــد از این فرمود: فانقلبوا بنعمة 
الله/ تعجب می کنم از کسی که دچار اندوه و افسردگی شده چرا 
به لااله الا انت ســبحانک انی کنت من الظالمین پناه نمی برد، 
زیرا خداوند بعد از آن فرمود: فاســتجبنا له و نجیناه من الغم... 
/ تعجب می کنم کســی که مورد حیله و مکر قرار گرفته و پناه 
نمی برد بــه »و افوض امری الی الله ان الله بصیر بالعباد«، زیرا 
ئاتِ ما مَکَرُوا ...« دعای این ها  بعد از آن فرمود: »فَوَقاهُ الَلهّ سَــیِّ
را اجابت کردم و از هر چه قرار بود آســیب به این ها برسد آنان 
را حفظ کردم. وی در همین باره خاطرنشان کرد: خدا می داند با 
این ویروس چه در سر داشتند برای ما؛ اما با آمدن این ویروس 
در ایران قطعاً رهبری گفت: »و افوض امری الی الله« بسیجیان 
ریختند در خیابان}و شروع به کار کردند{ کادر درمان گفتند ما 

تلاش خود را می کنیم بقیه آن با خدا است و... لذا بعد ها معلوم 
خواهد شــد خداوند چگونه مکر اینها}سازندگان ویروس{ را به 
آن ها برگردانده است. حجت الاسلام طائب افزود: ۴0 سال علیه 
ما مکر و حیله شــده کجا در درون سیستم های پیچیده و سابقه 
دار آن ها هســتیم؟ اما کم کم کشف می شود این ویروس علیه 
ما هســت؛ اگر اگر با دعای درست در خانه خدا رفتی آنچه از تو 

پنهان و برای اثرگذاری کار لازم است؛ داده می شود.

واکنش وزیر کشور به ادعای علی مطهری در مورد حوادث 
آبان 98

 وزیر کشــور در نامه ای به مجلس که در جلســه علنی دیروز 
قرائت شــد اعلام کرد: در حوادث آبان ۹8 قصوری متوجه این 
وزارتخانه نبوده و ادعای علی مطهری نیازمند مدارک و اســناد 
اســت در غیر اینصورت ناچار به پیگیری حقوقی هســتیم. در 
بخشــی از این نامه آمده اســت: در این راستا مجلس شورای 
اسلامی هم از طرق مختلف بررســی عملکرد اقدامات وزارت 
کشــور را در دستور کار خود داشــت است؛ در جلسه کمیسیون 
مشترک متشکل از اعضای دو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی و همچنین امور داخلی کشــور و شورا ها گزارش ماوقع 
و اقدامات قانونی دســتگاه های عضو شورای امنیت کشور ارائه 
شد ســپس استیضاح وزیر کشــور با محور حوادث آبان ماه در 
دو جلسه کمیســیون در دو تاریخ 1۹ و ۲5 آذر ماه بررسی شد 
که در نتیجه در پایان جلســه دوم تعداد زیــادی از نمایندگان 
مجلس پس از استماع پاســخ های وزیر کشور آن را قانع کننده 
دانسته و امضاء های خود را بازپس گرفتند لذا در همان روز طرح 
اســتیضاح از حد نصاب قانونی افتاد و از دســتور کار کمیسیون 
خارج شد. ادعای جناب آقای مطهری نیازمند اثبات و ارائه دلیل 
و مدرک اســت؛ از ایشان می خواهیم مدارک و اسناد مربوط به 
ادعای خود را ارائه نمایند در غیر اینصورت به منظور صیانت از 
خدمات و زحمات خدمت گزاران ملت در وزارت کشــور ناچار به 

پیگیری حقوقی موضوع از مراجع صالحه خواهیم بود.

کوشکی: نتیجه انتخابات هیات رئیسه مجلس از حالا 
مشخص است

محمد صادق کوشــکی، فعال سیاسی اصولگرا معتقد است که 
بر اســاس عرف، نمایندگان شهرستان بیشترین اثرگذاری را در 
انتخابات هیات رئیسه و ریاست مجلس دارد. کوشکی گفت: »با 
درنظر گرفتن تعداد و سلیقه نمایندگان شهرستان مساله، به نظر 
می رســد که پیش بینی نتیجه انتخابات هیات رئیسه پیچیدگی 
خاصی نداشــته باشد و مســاله کاملا مشخص است«. وی در 
پاســخ به اینکه آیا قالیباف را پیروز قطعی این رقابت می دانید؟ 

گفت: »به نظر می رسد که اینطور باشد«. وی همچنین در پاسخ 
به پرسش دیگری مبنی بر اینکه توافقات و اختلافات طیف های 
سیاســی اصولگرا در این جریان چقدر اثرگذاراست؟ گفت: »به 
نظر من اصلا این موضوع اهمیــت چندانی ندارد. زیرا بالاخره 
رئیس مجلس یک رای بیشتر ندارد و فقط دبیر جلسه است. او 

بر اساس قانون اساسی نفوذ خاصی ندارد«.

طعنه روزنامه جمهوری اسلامی به اظهارات کرونایی عضو 
مجلس خبرگان

روزنامه جمهوری اســلامی با اشاره به سخنان حجت الاسلام 
مهــدی میرباقری از اعضای مجلس خبرگان نوشــت: یکی از 
کارشناسان مذهبی در برنامه مکث شبکه افق با ارائه آمارهائی 
از مرگ و میر های بعضی شــهر های ایران در اثر آلودگی هوا و 
بیماری قند و مالاریا در آفریقا، نتیجه گیری می کند که، چون به 
خاطر این مرگ و میر ها هیچ شهر و کشوری قرنطینه نمی شود، 
ولی به خاطر کرونا که تاکنون بعد از 5 ماه کشــته های کمتری 
داشته 5 میلیارد نفر قرنطینه می شوند، این نشان می دهد توطئه 
بزرگی پشــت صحنه وجود دارد! به اینگونه افراد متوهم حرجی 
نیست، ولی ســؤال اینســت که تلویزیون چرا تریبون زنده در 
اختیار چنین افرادی قرار می دهد؟ ســخن این شــخص به این 
معناست که اکثر کشور های جهان که با هدف مهار کردن کرونا 

قرنطینه شدند، خودشان علیه خودشان توطئه کرده اند!

عباس سلیمی نمین : حتی جوانان مؤتلفه هم میرسلیم را 
قبول ندارند

عباس ســلیمی نمین: »به نظر من جلسه اخیر آقای میرسلیم با 
برخــی راه یافتگان مجلس یازدهم چنــدان اهمیتی ندارد، زیرا 
اصلا افرادی که خود را برای ریاســت مجلس مطرح می کنند، 
اندازه این پســت نیستند؛ برای مثال آقای شمس الدین حسینی 
که اصلا سیاســی نیســت و در دوره ریاســت جمهوری آقای 
احمدی نــژاد مدتی وزیر اقتصاد بوده اســت یا آقای میرســلیم 
مقبولیتی برای ریاست مجلس ندارد. حالا اینکه قبل از تشکیل 
مجلس دور هم شده اند و سعی می کنند محفلی تشکیل بدهند، 
چنــدان قابل اعتنا نیســت و هنوز وضعیت تغییــری نکرده و 
مشــخص است که چه کسی شانس اول ریاست مجلس است. 
حتی حزب مؤتلفه در دادن بیاینه برای حمایت از آقای میرسلیم 
در انتخابات هیئت رئیسه مردد است یا جوانان حزب موتلفه اصلا 

میرســلیم را قبول ندارند. او هیچ وقت بــه تعهدات خود پایبند 
نبوده اســت و همین موضوع از او یک شخصیت غیرقابل اتکاء 
ساخته اســت. آقای میرسلیم نه تن ها در بین سیاسی ها بلکه در 
میان مردم هم هیچ جایگاه و پایگاهی ندارد. آراء او در انتخابات 
ریاست جمهوری کمتر از آراء باطله بود و این نشان می دهد که 
مقبولیتی در ســطح جامعه و سیاســت ندارد. در انتخابات اخیر 
مجلس هم م ؤتلفه ســهمیه ای از لیســت اصولگرایان دریافت 
کرد و بر اساس آن سهمیه آقای میرسلیم توانست وارد مجلس 
شــود. با ذکر چنین اوصافی اصلا اهمیتی ندارد که نشست او با 
یــک جمعی را تحلیل کنیم یا بگوییم چه نتایجی در پی خواهد 

داشت«.
 

آقا و خانم نماینده چقدر کار می کردند؟
نماینده اصفهان در مجلس با بیان اینکه من و همسرم در دوران 
نمایندگی مــردم در پارلمان از هیچ امتیازی اســتفاده نکردیم 
گفت: ریالی برای انتخابات هزینه نکرده ام. حســن کامران در 
جلسه علنی و در تذکر شفاهی اظهار داشت: در دوره نمایندگی 
خود و همسرم )نیره اخوان( از هیچ امتیازی استفاده نکردیم. وی 
افــزود: در این دوره از انتخابات رای نیاوردم، اما برای منتخبان 
آرزوی توفیــق و عاقبت بخیری دارم. نماینــده مردم اصفهان 
در مجلــس تصریح کــرد: بنده و خانم اخــوان در طول دوران 
نمایندگی سه شیفت از اذان صبح تا 1۲ شب کار کردیم. کامران 
گفت: برای ســتاد انتخاباتی ام ریالی هزینه نکردم و حقوق هم 
ندادیم؛ فقط خیار، گوجه و پنیر به عنوان غذا دادیم و چند بنر و 

بروشور و پوستر پخش شد.
 

حکم حبس محمود صادقی تائید شد
محمود صادقی از رد شــدن درخواســت تجدید نظر وی درباره 
حکم ۲1ماه حبس خبر داد. محمود صادقی نماینده مردم تهران 
در مجلس شورای اســلامی در صفحه شخصی خود در توئیتر 

خود مطلبی درباره حکم خود منتشر کرد.
متــن ایــن مطلب بــه شــرح زیــر است: شــعبه 36 دادگاه 
تجدیدنظراســتان تهران تجدیدنظر خواهــی اینجانب از رأی 
دادگاه شــعبه 105۷ کارکنــان دولت را رد کــرد و رأی دادگاه 
بدوی مبنی بــر ده میلیون جزای نقدی و ۲1 ماه حبس را عینا 
تأییــد کرد. دادگاه قبلا وقت احتیاطی برای ۲8 تیر تعیین کرده 

بود، اما امروز بصورت غیرمنتظره مبادرت به صدور رأی کرد.

نظر معاون احمدی نژاد درباره سرمایه گذاری 
در سکه و بورس

منتخب مردم تبریز در مجلس یازدهم گفت: ســرمایه گذاری در 
بورس، ســکه و ... که منجر به تولید نمی شود بلکه باید امنیت 
سرمایه گذاری ایجاد شــود و این امنیت نیز مستلزم مقررات و 
امنیت قضایی است. سیدمحمدرضا میرتاج الدینی منتخب مردم 
تبریز در مجلس یازدهم امروز یکشنبه ۲8 اردیبهشت در نشست 
هم اندیشــی فعالان صنعت و معدن با منتخبان این مجلس با 
بیان اینکه اگر برای جهش تولید باید ســه الزام عملی و محقق 
شــود و آن امنیت سرمایه گذار، خصوصی ســازی و تسهیلات 
بانکــی و به تبع آن اصــلاح نظام بانکی را از جمله این ســه 
الزام برشــمرد.وی به مقوله امنیت سرمایه گذاری اشاره و اظهار 
کرد: ســرمایه گذاری در بورس، ســکه و ... که منجر به تولید 
نمی شود بلکه باید امنیت سرمایه گذاری ایجاد شود و این امنیت 
نیز مســتلزم مقررات و امنیت قضایی است. منتخب مردم تبریز 
در مجلس یازدهم خاطرنشــان کرد: باید مقررات زدایی کنیم ما 
قوانین دســت وپاگیر در این زمینه ها فراوان داریم که این خود 
نوعی خود تحریمی محسوب می شود و علی رغم مقررات زدایی 
باید تثبیت قوانین را نیز دنبال کنیم.میرالتاج الدینی با بیان اینکه 
در تولید همه دستگاه ها باید ورود و مشارکت داشته باشند، بیان 
داشت: قوه قضاییه و تعزیرات و مجموعه های دیگر قضایی باید 

از تولید حمایت کنند.
 

واکنش میرتاج الدینی به ادعای دلار ۲0 هزار تومانی با 
آغاز کار مجلس

میرتــاج الدینی به ادعای برخی در مورد دلار ۲0 هزار تومانی با 
آغاز کار مجلس واکنش نشان داد. سیدمحمدرضا میرتاج الدینی 
که خود از نامزد های نایب رئیســی در دوره یازدهم محســوب 
می شــود، در واکنش به ادعای برخی کــه می گویند با آغاز کار 
مجلس یازدهم دلار ۲0 هزار تومان می شــود، تأکید کرد: این 
را رد می کنم، چون مســئله ربطی بــه مجلس ندارد. وی تاکید 
کرد مجلــس یازدهم یک مجلس کارآمــد، واقعگرا و انقلابی 
اســت، یعنی برای حل مشکلات راهکار و برنامه خواهد داشت. 
بعضی ها مجلس یازدهم نیامده شــروع کردند به تخریب. چون 
می دانند مجلس آینده می تواند مشــکلات کشــور را حل کند 
می خواهند با طرح چنین مباحثی نگذارند که مجلس موفق شود.
 منبع: تابناک

کوشکی:نتیجهانتخاباتهیاترئیسهمجلسازحالامشخصاست/آقاوخانمنمایندهچقدرکارمیکردند؟/
حکمحبسمحمودصادقیتائیدشد/نظرمعاوناحمدینژاددربارهسرمایهگذاریدرسکهوبورس

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹8603060060030۷5 هیات اول موضوع ماده 
یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبــت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض 
متقاضی آقای علی تیموری فرزند احمد  به شماره شناسنامه 80۴ صادره از زاوه نسبت به ششدانگ یک 
باب ســاختمان به مساحت ۴6/۹0 مترمربع )چهل وشش متر ونود صدم متر مربع( قسمتی از پلاکـ ۷۷ 
فرعی از130 اصلی دهستان اربعه واقع در بخش یک تربت حیدریه از محل مالکیت مشاعی خود متقاضی 
و برابر رای شــماره 13۹860306006003050 هیات اول موضوع ماده یک قانون مستقر در واحد ثبتی 
حــوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه وبلامعــارض متقاضی آقای علی تیموری فرزند احمد 
بشماره شناسنامه 80۴ صادره از زاوه نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۴6/85 مترمربع ) 
چهل وشــش متر وهشتاد وپنج صدم متر مربع( قسمتی از پلاک ۷۷ فرعی از 130 اصلی دهستان اربعه 
واقع در بخش یک تربت حیدریه از محل مالکیت مشاعی متقاضی  محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 
3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشر تا در 
صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست 
به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه 
عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۲/1۴
تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۲/30

سید محمد حسینی ـ قائم مقام رئیس واحد ثبتی تربت حیدریه
******************************************

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای  شماره 13۹8603060060030۷0 هیات اول موضوع ماده 
یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبــت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض 
متقاضی خانم زهرا سلیمانیان منظری فرزند محمد علی به شماره شناسنامه 1۴۴۴ صادره از تربت حیدریه 
نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 168/15متر مربع) یکصد وشصت وهشت متر وپانزده 
صدم متر مربع (  قسمتی از پلاکـ ۹6 فرعی از1۲6 اصلی دهستان اربعه  واقع در خراسان رضوی  بخش 
یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه از محل مالکیت رســمی خود متقاضی  از  محرز گردیده اســت. لذا 
به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 
قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار 
در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  
معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۲/1۴

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۲/30
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

********************************************

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹860306006003133 هیات اول موضوع ماده 
یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبــت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض 
متقاضی آقای علی غلامی فرزند رمضانعلی به شــماره شناسنامه ۲56 صادره از تربت حیدریه نسبت به 
ششدانگ یکباب ســاختمان به مساحت56/50 متر مربع ) پنجاه وشش وپنجاه صدم مترمربع( قسمتی 
از پلاکـ  شــماره  ۴۲5 فرعی اراضی شــاهده پلاک 1۲۹ اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی 
بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالک رسمی آقای علی اصغر سلحشور 
محرز گردیده اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته 
باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم 
و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 

مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۲/1۴

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۲/30
سیدمحمدحسینی - قائم مقام رئیس واحد ثبتی تربت حیدریه

*******************************************
511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹86030600600۲103 هیات دوم موضوع ماده 
یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبــت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض 
متقاضی آقای هادی  محمدی فرزند محمد حسن شماره شناسنامه ۹۴5 صادره از تربت حیدریه نسبت 
به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت301/35 متر مربع) سیصد ویک وسی وپنج متر مربع(  قسمتی 
از پلاکـ ۴۴1 فرعی اراضی دیزقند پلاک۲31 اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی  بخش یک 
حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری از ورثه علی جان اســدی شمس آبادی محرز گردیده است. لذا 
به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 
قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار 
در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  
معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۲/1۴

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۲/30
سیدمحمدحسینی - قائم مقام رئیس واحد ثبتی تربت حیدریه

******************************************
مفقودی

برگ سبز موتور سیستم پیشــتاز تیپ 1۲5CDIمدل 13۹3 به شماره پلاک 6۷1۴8-۷۷۲ شماره موتور 
01۲۴NEG۴۲0116 شــماره تنه NEG***1۲5A۹306۴۷1 مربوط به مجتبی خاکسار فدوی مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی برابر رای شماره 13۹۷60301۲000۲1۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای علی زمانی فرزند حســن بشماره شناسنامه3 صادر ه از بردسکن در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 186/55 متر مربع از پلاک5۲30 فرعی از30۲6 اصلی واقع در بخش یک 
حومه کاشــمر  به آدرس  خیابان امام موسی صدر1۹  خریداری از مالک رسمی علی عرفانی خلیل آباد 
محرز گردیده اســت .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :13۹۹/۲/15

تاریخ انتشار نوبت دوم : 13۹۹/۲/30 
    محمد  محمد زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 

*********************************************
511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد سند رســمی . برابر رای شماره 13۹۹603060۲100010۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای رضا اسدی عطار فرزند غلامحسین به شماره شناسنامه  3661صادره 
از بردســکن درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 306/33 متر مربع قسمتی ازپلاک 83 فرعی از۴ 
اصلی واقع درخراســان رضوی بخش ۴ بردسکن خریداری از مالک رسمی آقای غلامرضا طالبی محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۲/30 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/3/1۴

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

مفقودی
برگ ســبز خودرو وانت سیستم پیکان تیپ 1600OHV مدل 1388 به شماره پلاک 6۹1 ن ۴8 ایران 
3۲ شــماره موتور 11۴880۴8۲۲۹ شماره شاسی NAAA36AAA6AG8۷0381 مربوط به علی اصغر 

سرانجام مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

ســند خودرو سواری سیستم پژو تیپ آردی 1600i مدل 138۴ به شــماره پلاک 36۹ ن ۷۲ ایران 36 
شــماره موتور 11۷8۴0۲80۲۹ شماره شاسی 13۴3۲56۲ مربوط به محمد فرزام نیا مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

ســند کمپانی خودرو سواری سیســتم پژو روآ مدل 1388 به شماره پلاک 53۲ ص ۴۲ ایران 3۲ شماره 
موتور 11688006386 شماره شاسی NAAB۲1AAX۹H30۷۴۴6 به نام معصومه دلشاد بهادری مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
مفقودی

گواهی موقت کارشناسی ، رشته تاریخ محض به نام عبداله مبارزی تقی آباد به شماره ملی 08۷30۹۲۷3۲ 
فرزند عباس  مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.


